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SPOŠTOVANE OBČANKE, SPOŠTOVANI OBČANI!

Pišejo se zadnji dnevi leta 2011. Vsak od nas je to leto pisal svojo zgodbo. Posamezne zgodbe se prepletajo in združijo v skupno 
zgodbo. Leto 2011 je, kot leto poprej, zaznamovala gospodarska kriza, ki je z ostrim rezilom zarezala v prenekatero življenje in 
razburkala naša življenja nasploh.  
Zgodba občine Štore je bila v letu 2011 precej povezana z izvedbo dveh trenutno največjih projektov, to sta rekonstrukcija in 
izgradnja prizidka Vrtca Lipa ter izgradnja povezovalnega kanala med obrtnima conama Štore vzhod in zahod. Oba projekta sta 
v zaključni fazi in ob koncu tega oziroma v začetku prihodnjega leta bosta predana svojemu namenu. Poleg tega smo skušali 
prisluhniti potrebam vsakega izmed vas, spoštovani občani in občanke, in razrešiti tiste težave, s katerimi se vi kot posamezniki ali 
kot vaške oziroma krajevne skupnosti spopadate. Zavedamo se, da je pred nami še veliko dela, da bomo zadostili vsem potrebam, 
ki jih trenutno zaznavamo. Hkrati pa narava in človek s svojimi posegi vanjo poskrbita, da se pojavljajo vedno nove potrebe, tako da 
nam dela kmalu še ne bo zmanjkalo.
Poleg projektov, ki se že izvajajo, smo v tem letu pripravljali tudi projekte, ki jih nameravamo izvajati v prihodnjih letih. Z nekaterimi 
od njih smo kandidirali na različnih javnih razpisih in skušali pridobiti čim več sredstev s strani države oziroma Evropske unije. S tem 
že pripravljamo snov za zgodbo prihodnjih let. 

Spoštovani!
Veliko dobrih želja bo izrečenih v prihodnjih dneh. Želim vam, da bi se vse uresničile. 

Hkrati pa vsakemu posebej želim, da bi bila zgodba, ki jo pišete, čim lepša. In četudi je trenutno zapletena, naj bo njen konec 
srečen.

Vse lepo v letu 2012!

Miran Jurkošek,
župan 

Vsaka beseda, vsak pogled, vsako dejanje in vsak nasmeh lahko prinese srečo drugim ljudem. Vsak trenutek je lahko nov 
začetek. Velika upanja ustvarjajo velike ljudi, zato radostno pojdimo naproti novemu letu 2012. Želimo vam, da bi se vam in 

vašim najdražjim uresničila mnoga pričakovanja.
Vesele božične praznike in srečno novo leto

Občinska uprava in občinski svet občine Štore

Pride, očara nas s svojo tišino in preko nas razprostre pajčolan z mehko dobroto, s toplo milino, vodi nas v daljavo, svetlo 
davnino, v krajino lepih sanj. LETO 2012 - leto upov in pričakovanj, novosti in sprememb, velikih dogodkov in novih začetkov. Naj 
se vam izpolnijo vsa pričakovanja, naj bodo začetki prijetni, naj jih bo čim več in naj vam prinesejo mnogo osebnega zadovoljstva.

Vesele božične praznike in srečno novo leto!

Krajevna skupnost Svetina

Nič ne naredi človeka bolj srečnega
kot njegovo lastno prepričanje,

da je naredil najboljše, kar je zmogel ...
Veliko takih občutkov in vse dobro

v letu, ki prihaja, vošči

Odbor za izdajo časopisa.
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KAZALO
AKTUALNI DOGODKI 4
ZGODILO SE JE 14
O DELU DRUŠTEV 16
ZANIMIVOSTI 25
SREBRNE NITI 30
DUHOVNE STRANI 32
DOGAJANJE V DOMU LIPA 33
UTRINKI IZ ŠOLE  35
ŠPORT 38
VABILA 39

Štorski OBČAN izhaja v nakladi 1600 izvodov. Poštnina plačana pri pošti Štore. Na osnovi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. l. RS št. 89/98, 17/00, 19/00, 
27/00, 66/00) se za glasilo plačuje 20 % davek na dodano vrednost.

OBČINA ŠTORE
Cesta XIV. divizije 15
3220 ŠTORE
e-mail:  tajnistvo@store.si
Tel:  03/ 780 38 40
Fax:  03/ 780 38 50
 http://www.store.si

Uradne ure in uradne ure po telefonu: 
  ponedeljek:  8.00 do 12.00 in 13.00 do 15.00
  sreda:   8.00 do 12.00 in 13.00 do 17.00
  četrtek:  odprta samo sprejemna pisarna
  petek:   8.00 do 13.00

Uradne ure župana Mirana Jurkoška:   
  ponedeljek-četrtek 7.30 - 9.00
  sreda 15.00 - 17.00 

Uradne ure podžupana Ivana Jurkoška: sreda 16.00 - 17.00 

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA
Svetina 6
3220 ŠTORE
Tel: 03/ 5774 - 106

Uradne ure predsednika 
krajevne skupnosti Svetina: ponedeljek 15.00 - 16.00

Odbor za izdajo časopisa si pridržuje pravico do sprememb in krajšanja prispe-
vkov, če je le to potrebno. Prispevke s fotografijami pošljite po pošti, na 
CDju ali na naslov elektronske pošte: tajnistvo@store.si.  
Zaradi predvidenega izida naslednje številke v marcu 
pričakujemo vaše prispevke do 10. 2. 2012.

Odgovorni urednik: Dušan Volavšek
Prispevke lektorira:  Manca Mirnik
Uredniški odbor:  Ivanka Tofant, Jože Kragelj, Mojca Korošec,  
  Dušan Volavšek, Manca Mirnik, 
  Emil Kačičnik, Daša Dolenc. 
Prispevke zbrala: Sabina Firšt
Oblikovanje, priprava in tisk:  Unigrafika® 

   Cesta na Pečovje 5  - 3220 Štore

Štorski občan
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7. redne seje občinskega sveta občine Štore,
ki je bila v sredo, 23. 11. 2011, ob 17. uri v veliki sejni sobi občine Štore

DNEVNI RED:
1. potrditev zapisnika 6. redne seje;
2. proračun občine Štore za leto 2012 – prva obravnava;
3. osnutek statuta občine Štore  - prva obravnava;
4. osnutek poslovnika občinskega sveta občine Štore – prva obravnava;
5. sklep o povišanju vrednosti točke za nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč;
6. sklep o včlanitvi občine Štore v združenje občin Slovenije;
7. osnutek odloka o ustanovitvi razvojnega sveta savinjske regije – prva obravnava;
8. pobude in vprašanja.

Občinski svet je na 7. redni seji:
• potrdil zapisnik 6. redne seje občinskega sveta z dne 21. 9. 2011;
• sprejel osnutek odloka o proračunu občine Štore za leto 2012;
• sprejel osnutek statuta občine Štore;
• sprejel osnutek poslovnika občinskega sveta občine Štore;
• sprejel sklep o povečanju vrednosti točke za odmero nadomestila za uporabo stavbnih zemljišč;
• sprejel sklep o včlanitvi občine Štore v združenje občin Slovenije;
• sprejel osnutek odloka o ustanovitvi razvojnega sveta savinjske regije.

Lidija Buser

ZUNAJ JE MRAZ – POSKRBITE ZA ŽIVALI

Lastniki živali in dobri ljudje, poskrbite v mrzlih dneh, da bodo vaši ljubljenčki imeli hrano, da bodo na suhem in v zavetju. 
Ponudijte jim tudi toplo in suho ležišče. Vedno se najde kakšna stara odejica, katere bo žival zelo vesela. 
Pticam nasujte v njihove hišice malo semena, pa vam bodo spomladi lepo pele.

Če se želite vpisati v društvo DPMŽ, pokličite tajnico Ireno Wolgemunt na tel. št. 040/ 792-865 ali pa obiščite pisarno 
v Gosposki ulici 6, 3000 Celje, vsak četrtek od 16.00 do 18.00 ure. Kot član društva prejete člansko izkaznico.

Kaj počne član društva?
1. Spoštuje živali in  njihove pravice,
2. pomaga živalim v stiski,
3. v primeru mučenja živali ukrepa po zakonu,
4. aktivno sodeluje v društvu.

Živali vam bodo hvaležne!

Verica Štante,
podpredsednica DPMŽ celjske regije
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ORGANIZIRANOST ZIMSKE SLUŽBE ZA SEZONO 2010/11

Zimska služba se bo izvajala pod enotnimi pogoji.
Zimska služba prične s svojim delom na glavnih cestah (avtobusne proge), ko zapade 10 cm snega, na vseh ostalih pa, ko 
zapade 15 cm snega.

RAZPORED PLUŽENJA ZIMSKE SLUŽBE

VOC CELJE:
• ŽELEZARNA;
• SVETINA - KANJUCE DO 
 OBRAČALIŠČA;
• ULICA CVETKE JERIN 
 (osnovna šola);
• PEČOVJE;
• CESTA R3-744 
 (državna cesta);
• POŠTA – ŽELEZARNA.

STANISLAV ŠTARKEL s. p.:
• JAVORNIK – GLAŽUTA - 
 TISOVŠEK;

• VODRUŽ – KOZARICA – 
 SLEMENE - JAVORNIK;
• VRUNČEV DOM;
• ALMIN DOM;
• ZGORNJI ŠENTJANŽ;
• JAVORNIK;
• SPODNJI SVETLI DOL;
• KOMPOLE;
• PODGORICA;
• DELNO SVETINA;
• NAD STOLARNO.
• OBRTNA CONA ŠTORE 
 VZHOD (ob Dragi);
• OBRTNIŠKA CESTA;

INTERSTAR d.o.o.:
• PROŽINSKA VAS;
• OGOREVC;
• STRAŽA;
• PODZID;
• DRAGA;
• pločniki.

KOROŠEC JOŽE s.p.:
• KRESNIKE;
• NAD STOLARNO
 (ROMIH – ŠTOR);
• SPODNJE ŠTORE.

MLAKAR IVAN s.p.:
• CELOTNO NASELJE LIPA;
• DELNO NASELJE PEČOVJE; 
• KANJUCE;
• DELNO SVETINA;
• ZGORNJI SVETLI DOL;
• SPODNJI ŠENTJANŽ;
• LAŠKA VAS.

PRIORITETNE ZIMSKE SLUŽBE ZA OBČINSKE CESTE PO BCP-JU:

1. Prioriteta (pomembnejše lokalne ceste)

Cesta je prevozna z ustrezno zimsko opremo, če na cesti ni VEČ KOT 10 CM SNEGA , aktivnosti pluženja in posipanja pa se sprožijo 
takoj, ko začne snežiti. Začasna ustavitev prometa do dveh ur, pri obilnem in trajnem sneženju je v času pluženja omogočeno odvijanje 
prometa z uporabo verig. (Prevoznost ceste od 5. do 22. ure ).

VELJA SAMO ZA:

• ULICO CVETKE JERIN (ŠTORE);
• KOMPOLE-OPOKA;

• PROSENIŠKO-OGOREVC;
• ZAGRAD-POLULE-ZVODNO-ZGORNJE PEČOVJE-ŠTORE.

2. Prioriteta (ostale lokalne ceste )

Aktivnosti pluženja in posipavanja se pričnejo takoj po usposobitvi cest 1. prioritete; velja, da je cesta prevozna z ustrezno zimsko 
opremo, če na cesti ni VEČ KOT 15 CM SNEGA. Začasne zaustavitve prometa so možne MED 22. IN 5. URO TER OB DELA 
PROSTIH DNEH;  stalno odvijanje prometa z uporabo verig.

VELJA ZA LOKALNE CESTE:

• CESTA SKOZI ŽELEZARNO;
• SVETINA-KANJUCE-SELO-ŠENTRUPERT;
• ALMIN DOM;
• LAŠKA VAS (OD KOZOLCA DO KAPELE ZAKELŠEK);
• MOSTE-ZAGABER-MEJA Z OBČINO ŠENTJUR-HRUŠEVEC;

• LIPA-ZDRAVSTVENI DOM-SKOZI ULICO KARLA VOVKA 
    DO KRIŽIŠČA S CESTO NA PEČOVJE;
• JAVORNIK-GLAŽUTA-SAMO DO DOMAČIJE ZAJC; 
• PROŽINSKA VAS-VRBNO-OGOREVC;
• PEČOVJE.
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3. Prioriteta (javne poti, parkirišča)

Posipavanje poledice se začne takoj, ko se zazna pojav; 
ceste se plužijo, dokler je to možno z normalnimi plužnimi sredstvi; potem se zaprejo. Zapore so možne do dva dni oziroma krajevnim 
razmeram ustrezno. Odvijanje je možno z uporabo verig.

VELJA ZA CESTE:
• KRESNIKE:
 - celotno območje,
• OGOREVC:
 - naselje Ogorevc,
• DRAGA:
 - Most-Draga-Križ,
 - Jazbec-Zagorc ter mimo večstanovanjskega objekta,
• ŠTORE:
 - Vrtna ulica,
 - Razgledna ulica,
 - Kovinarska ulica,
 - Udarniška ulica,
 - Ulica XIV. divizije - spodnje Štore, 
 - Železarska cesta,
• KOMPOLE:
 - Gorica, 
 - mimo Špulcar-Gajšek,
 - mimo Renčlja, 
 - Vrhovšek - križišče Majoranc,
• PROŽINSKA VAS:
 - Straža-Žekovca,
 - Teržan-Oset,
 - Loke,
• ŠENTJANŽ:
 - odcep do domačije Mastnak,
 - odcep do domačije Čvan,
 - odcep do domačije Štarkl,

 - odcep do domačije Tovornik-Anclin,
 - odcep Žarovišče,
 - odcep Vreča,
 - odcep ob Žekovskem potoku,
• LAŠKA VAS:
 - odcep mimo domačije Brecelj, 
• PEČOVJE: 
 - odcep Jurkošek,
 - odcep vodohram Dobršek,       
 - odcep Romih,
 - odcep Čanžek,         
• SVETLI DOL:
 - odcep do domačije Kapel,
 - odcep Zalonka,
• KANJUCE:
 - odcep Lešje kapela-Klepej,
 - odcep Slatina,
 - odcep Veliki Vrh,
• JAVORNIK:
 - odcep Javoršek,
 - odcep Gradišnik,
 - odcep Mrzla Planina,
 - odcep Vodruž-Kozarica-Slemene-Javornik,
• SVETINA:
 - odcep Ravnine,
 - odcep mimo Frece.

4. Prioriteta

V zimskem času se ceste ne vzdržujejo in se z zapadlim snegom zaprejo za ves promet. 
Zakonske podlage: Odlok o občinskih cestah (Ur.list RS, št. 102/99 ) in Pravilnik o vrstah vzdrževalnih del na javnih cestah in nivoju 
rednega vzdrževanja  javnih cest (Ur.list RS, št. 62/98, 110/02 ).
Prav tako se ne sme puščati na cesti ali metati na cesto kakršnekoli predmete ali sneg, razsipati po cesti sipek material ali kako drugače 
onesnaževati cesto.
Zakonska podlaga: 12. točka, drugega odstavka 44. člena Odloka o občinskih cestah (Ur.list RS, št. 102/99,)

KOT JAVNE PARKIRNE POVRŠINE SE BODO ČISTILE:
- parkirišče pri osnovni šoli Štore;
- parkirišče pri osnovni šoli Kompole;

- parkirišče pri pošti;
- parkirišče v spodnjih Štorah nasproti občinske stavbe. 

Zimska služba se bo izvajala kot v preteklih letih, vendar se za vse morebitne intervencije lahko obrnete na kontaktno osebo 
BRANKA MLAKARJA, tel.: 041 720 549.
OPOZARJAMO,  da tudi pri klicih upoštevate prioritete, ki so zgoraj objavljene!
Poudarjamo tudi, da se hišni priključki in odseki cest, kjer ni stanovalcev, NE PLUŽIJO!

Miran Jurkošek, župan
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OBVESTILO OBČANOM GLEDE UVELJAVLJANJA PRAVIC IZ JAVNIH 
SREDSTEV OZIROMA NEKATERIH DRUŽINSKIH IN SOCIALNIH 

TRANSFERJEV PO NOVI ZAKONODAJI

GLAVNE NOVOSTI 
NOVE ZAKONODAJE
• enotna vstopna točka: vse pravice 
 uveljavljate pri centru za socialno delo 
 (CSD) 
• določen je vrstni red uveljavljanja pravic
• enotna vloga za vse pravice 
• nekateri prejemki se zvišujejo, vendar se  
 bo po novem pri odločanju o pravicah  
 poleg dohodka bistveno bolj kot doslej  
 upoštevalo tudi premoženje 
• večja pravičnost in preprečevanje zlorab

ALI IN KATERE PRAVICE SE Z NOVO
 ZAKONODAJO UKINJAJO? 
Z uveljavitvijo nove zakonodaje, torej od 1. 
januarja 2012, se ukinja državna štipendija 
za dijake, mlajše od 18 let. Družine, v 
katerih so dijaki do 18. leta starosti, bodo 
lahko, če bodo izpolnjevale pogoje, dobile 
višji otroški dodatek. 
Z uveljavitvijo nove zakonodaje, torej s 
1. januarjem 2012, se ukinja državna 
pokojnina. Dosedanji prejemniki državne 
pokojnine bodo lahko, če bodo izpolnjevali 
pogoje, prejemali denarno socialno pomoč 
in/ali varstveni dodatek. Center za socialno 
delo bo preračune opravil po uradni dolžnosti 
in vsem dosedanjim prejemnikom državne 
pokojnine v treh mesecih po uveljavitvi 
zakona izdal odločbe. 

ALI BODO PREJEMKI 
PO NOVEM NIŽJI?
Z novo zakonodajo se noben prejemek ne 
znižuje. 
Zvišuje se otroški dodatek za dijake do 
18. leta starosti, zvišujeta se denarna 
socialna pomoč in varstveni dodatek. Res 

pa je, da se bo pri odločanju o pravicah bolj kot 
doslej upoštevalo premoženje, zaradi česar bo 
lahko znesek prejemka posameznika nižji kot 
do zdaj, nekateri bodo lahko katero od 
pravic tudi izgubili. 

KJE DOBIM VLOGO?
Vloga je objavljena na osnovni strani www.
mddsz.gov.si, objavljena bo tudi na portalu 
e–uprava in na spletnih straneh CSD, tako 
da si jo boste lahko natisnili, lahko jo boste 
kupili tudi v knjigarnah. 

KDAJ, KAM in KAKO LAHKO 
ODDAM VLOGO?
Vlogo lahko oddate od 1. 12. 2011 dalje na 
krajevno pristojni center za socialno delo 
(glede na vaše stalno prebivališče), in sicer 
osebno, po pošti ali elektronsko. 

ALI MORAM VSE PRAVICE ZARADI 
UVELJAVITVE NOVEGA ZAKONA NA 
NOVO UVELJAVLJATI?
Ne. 
Vlogo morajo v decembru oddati tisti, ki 
želijo katero od pravic uveljavljati prvič 
oziroma na novo. 
Vlogo morajo v decembru oddati tudi tisti, ki 
želijo s 1. 1. 2012 uveljaviti znižano plačilo 
vrtca. 
Vlogo morajo v decembru oddati tudi tisti, 
ki imajo pravico do otroškega dodatka 
priznano samo do 31. 12. 2011 – če želijo 
otroški dodatek prejemati neprekinjeno tudi 
po 1. 1. 2012. 
Vlogo lahko v decembru oddajo tisti, ki 
bodo zaradi izgube državne štipendije za 
otroka do 18. leta starosti s 1. januarjem 
ostali brez štipendije in lahko zaradi tega 

pridobijo višji otroški dodatek. 

Vlogo lahko v decembru oddajo vsi, ki 
želijo imeti pravice, ne glede na to, da jim 
s 1. januarjem ne potečejo, odmerjene že 
skladno z novim zakonom. 

ALI SE BO O VSAKI PRAVICI 
ODLOČALO POSEBEJ?
Ne. Ko bo center za socialno delo prvič odločal 
o katerikoli pravici po novem zakonu, bo 
preveril tudi, ali ste upravičeni in v kakšni 
višini do vseh drugih pravic in subvencij, 
do katerih ste takrat upravičeni na 
podlagi drugih odločb. Pravice iz javnih 
sredstev po novem zakonu se v tem primeru 
priznajo z dnem, ko začne veljati tista pravica, 
zaradi katere je center odločal po novem 
zakonu. 

ALI BOM LAHKO V PREHODNEM 
OBDOBJU SAM IZBRAL TISTI 
SISTEM, KI BO ZAME BOLJ 
UGODEN?
Ne. Ko bo center za socialno delo odločil po 
novem zakonu, vam bodo pravice po stari 
zakonodaji prenehale veljati. 

ALI MI Z DNEM UVELJAVITVE 
ZAKONA, TOREJ 1. 1. 2012, 
UGASNEJO VSE DOSLEJ PRIZNANE 
PRAVICE? 
Ne. Večina pravic, ki jih že imate, vam velja 
do izteka veljavnosti odločb. Lahko pa od 
1. 12. 2011 oddate novo vlogo in v tem 
primeru bo CSD o vseh pravicah, ki jih doslej 
že prejemate, odločil po novem zakonu. O 
nekaterih pravicah bo CSD odločil po uradni 
dolžnosti, torej vam ni treba storiti nič. 

Vse občane obveščamo, da se 1. 1. 2012 začne uporabljati novi Zakon o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev, ki prinaša kar nekaj novosti 
na področju družinskih in socialnih transferjev. Bistvena novost je ta, da je uvedena enotna vstopna točka, kar pomeni, da se vse pravice 
uveljavljajo na enem mestu, to je pri pristojnem centru za socialno delo. Za občane občine Štore je pristojen Center za socialno delo Celje. 
Občine od 1. 1. 2012 torej ne sprejemajo več vlog in tudi ne odločajo o znižanem plačilu vrtca, subvencijah najemnin in upravičenosti do 
plačila prispevka za obvezno zdravstveno zavarovanje (ostajajo pa plačniki teh pravic). 

Lidija Buser

V nadaljevanju povzemamo nekaj informacij, ki so objavljene na spletni strani Ministrstva za delo, družino in socialne zadeve 
(www.mddsz.gov.si), kjer je objavljena tudi vloga za uveljavljane pravic iz javnih sredstev in odgovori na najpogostejša vprašanja.  
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KAJ MORAM GLEDE PRAVIC IN 
PREJEMKOV, DO KATERIH SEM 
ŽE UPRAVIČEN, STORITI ZARADI 
UVELJAVITVE NOVE ZAKONODAJE?
• otroški dodatek
Tisti, ki trenutno prejemate otroški 
dodatek, ga boste ne glede na uveljavitev 
nove zakonodaje prejemali do takrat, kot je 
navedeno v odločbi. 
Samo zaradi uveljavitve novega zakona 
vam ni treba oddajati nove vloge. 
Primer: Če vam pravica do otroškega 
dodatka velja do marca 2012, boste 
otroški dodatek do takrat prejemali 
še skladno s staro oziroma trenutno 
veljavno zakonodajo. Vlogo za nadaljnje 
prejemanje otroškega dodatka boste tako 
morali oddati v februarju 2012. 
Lahko pa se odločite in vlogo oddate že v 
decembru. V tem primeru bo center odločal 
po novem zakonu in ob otroškem dodatku 
odločil na novo še o drugih pravicah, ki jih 
morda prejemate. 
Novo vlogo za otroški dodatek morajo v 
decembru oddati tisti, ki jim stara odločba 
preneha veljati z 31. 12. 2011, ali tisti, ki 
želijo to pravico uveljaviti prvič oziroma 
na novo (na primer če se jim je v decembru 
rodil otrok). 
Svetujemo, da o oddaji nove vloge od 
1. decembra 2011 dalje razmislijo 
predvsem tisti, ki imajo dijaka, ki še ni 
dopolnil 18 let. Po novem, od 1. januarja 
2012, namreč dijaki do 18. leta starosti ne 
bodo več upravičeni do državne štipendije, 
bodo pa starši zanje lahko uveljavljali višji 
otroški dodatek. 
• denarna socialna pomoč
Prejemnikom denarne socialne pomoči ni 
treba glede uveljavitve nove zakonodaje 
storiti nič. 
Center za socialno delo bo v treh mesecih 
po uveljavitvi zakona, torej do 31. marca 2012, 
sam preveril, ali ste do denarne socialne 
pomoči še upravičeni ali ne in v kakšni 
višini in ali morda izpolnjujete pogoje in ste 
upravičeni še do drugih prejemkov iz javnih 
sredstev, in vas o tem obvestil oziroma vam 
posredoval novo odločbo. 
Denarna socialna pomoč bo, tako kot je 
veljalo že doslej, tudi po novem vračljiv 
dohodek, kar pomeni, da vam jo v času 
življenja ni treba vračati, se pa upošteva pri 
omejitvi dedovanja. 
• varstveni dodatek 
Prejemnikom varstvenega dodatka ni treba 

za nadaljnje prejemanje zaradi uveljavitve 
nove zakonodaje storiti nič. Center za 
socialno delo bo v prvih treh mesecih 
prihodnjega leta, torej do 31. marca 2012, sam 
preveril, ali so do varstvenega dodatka še 
upravičeni ali ne in v kakšni višini. 
Pravica do varstvenega dodatka se po 
novi zakonodaji iz pokojninskega sistema 
prenaša na področje socialnega varstva, kar 
pomeni, da bo od 1. januarja 2012 dalje ta 
pravica podvržena omejitvi dedovanja. 
Prejemnikom varstvenega dodatka v času 
življenja tega prejemka ne bo treba vračati, 
če bodo po smrti zapustili določeno 
premoženje in tudi njihovi dediči ne 
bodo socialno ogroženi, pa bodo dediči 
premoženja ta prejemek morali vrniti 
oziroma se bo zapuščina za ta znesek 
omejila. 
Prejemniki varstvenega dodatka, ki 
so lastniki nepremičnine, te v času 
prejemanja varstvenega dodatka ne 
smejo odtujiti (prodati, podariti …) ali 
obremeniti. 
Če trenutni upravičenci varstvenega dodatka 
ne bi želeli več prejemati, morajo to do 31. 
12. 2011 sporočiti Zavodu za pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje Slovenije. 
• državna štipendija
Tistim študentom in dijakom, ki so starejši od 
18 let in ki jim je pravica do državne štipendije 
za šolsko leto 2011/2012 že priznana, ni treba 
storiti ničesar. Štipendijo bodo prejemali 
celo šolsko leto oziroma dokler jim je 
pravica priznana z odločbo. Lahko pa 
decembra oddajo novo vlogo in v tem primeru 
bo center za socialno delo o državni štipendiji 
in hkrati tudi o drugih pravicah odločal na 
novo skladno z novo zakonodajo. 
Dijaki, prejemniki državne štipendije, 
ki še niso dopolnili 18 let, po 1. 1. 2012 ne 
bodo več upravičeni do državne štipendije 
oziroma jim bo ta pravica do dopolnitve 
starosti 18 let mirovala. (glej tudi: otroški 
dodatek) 
• znižanje plačila za programe 
vrtcev
Vlogo za znižanje plačila za programe vrtcev 
za prihodnje leto morate oddati na novo. 
Nov obrazec lahko natisnete s spletne strani 
ministrstva in ga od 1. 12. 2011 dalje 
oddate na krajevno pristojni center za 
socialno delo in ne več na občino kot doslej. 
• subvencija malice za učence 
 in dijake 
• subvencija kosila za učence 

• subvencija prevozov za dijake 
 in študente
Če ste v šolskem in študijskem letu že 
upravičeni do zgoraj naštetih subvencij, vam 
te pripadajo celo šolsko leto oziroma 
toliko časa, kot je določeno v odločbi, in 
jih zaradi nove zakonodaje ni treba na 
novo uveljavljati. 
• oprostitev plačila 
 socialnovarstvenih storitev 
• prispevek k plačilu sredstev, 
 namenjenih za plačilo oziroma 
 doplačilo pravic družinskega 
 pomočnika
Upravičencem do teh dveh pravic zaradi 
uveljavitve nove zakonodaje ni treba storiti 
nič. 
• subvencija najemnine
Upravičencem do subvencije najemnine 
zaradi uveljavitve novega zakon ni treba 
storiti nič. 
• pravica do kritja razlike do polne 
vrednosti zdravstvenih storitev za 
socialno ogrožene osebe 
• pravica do plačila prispevka za 
obvezno zdravstveno zavarovanje 
Upravičencem do teh dveh pravic zaradi 
uveljavitve nove zakonodaje ni treba 
storiti nič. Centri za socialno delo bodo v 
prvih treh mesecih od uveljavitve zakona po 
uradni dolžnosti preverili, ali ste še upravičeni 
do denarne socialne pomoči, na katero sta 
vezani pravici, ali ne, in vam bodo o tem izdali 
odločbo. 

KAJ V PRAKSI POMENI, DA JE 
VLAGATELJ DOLŽAN DENARNE 
PREJEMKE UVELJAVLJATI V 
DOLOČENEM ZAPOREDJU? 
To pomeni, da mora oseba, ki je lahko do 
teh pravic (1. otroški dodatek, 2. denarna 
socialna pomoč, 3. varstveni dodatek, 4. 
državna štipendija) upravičena, navedene 
pravice tudi uveljavljati v tem vrstnem redu, 
sicer se fiktivno izračunajo in upoštevajo 
pri nadaljnjih pravicah. Če osebe do 
določenih pravic niso upravičene, seveda 
teh pravic ne uveljavljajo in se jim tudi ne 
upoštevajo. 
Vrstni red velja le za denarne prejemke, 
za subvencije in znižana plačila pa ne. Če želi 
oseba zaprositi na primer za znižano plačilo 
vrtca, ji ni treba zaprositi tudi za otroški 
dodatek in se ji ta ne šteje, kot da bi ga 
prejemala. 
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Glede na to, da s 1. januarjem 2012 
stopi v veljavo nov Zakon o socialnih 
transferjih in se v veliki meri tiče 
upokojencev, citiram razmišljanje 
na to temo predsednice Zveze 
društev upokojencev dr. Mateje 
Kožuh Novak. 

Te dni veliko govorimo o spremenjenem 
izračunavanju varstvenega dodatka, pa 
o tem, da bodo morali dediči premoženja 
prejemnikov varstvenega dodatka vrniti ta 
sredstva iz dediščine, če ne bodo socialno 
ogroženi.
Kar nekaj klicev dobimo vsak dan na 
ZDUS. Ljudje so razburjeni, ker menijo, da 
jim hoče država vzeti stanovanja in hiše, 
ki so si jih odtrgali dobesedno od ust. Pa 
vendar zakon prinaša kar nekaj dobrih 
rešitev, ki ste jih zahtevali na vseh naših 
srečanjih. Govorili ste mi, da dobivajo 
socialno pomoč ljudje, ki je ne potrebujejo, 
da bogati, ki niso nikoli delali, dobivajo 
državno pokojnino, da mladi na veliko 
izkoriščajo subvencije za vrtce, saj je 
dejstvo, da država ne zna oceniti njihovega 
premoženja. Novi zakon pa zdaj vse to 
ureja. Državnih pokojnin ne bo več, bodo 
lahko pa socialno ogroženi, ki so bili doslej 
upravičeni do državne pokojnine, dobili 
precej več, celo do 450 evrov na mesec. 
Veliko je govorjenja, da so to ljudje, ki niso 
nikoli delali, zdaj pa jih država nagrajuje 
za to. To pa so predvsem ljudje, ki s 183 evri 
ne morejo preživeti. Kdor trdi, da lahko 
preživijo, naj kar sam poizkusi vsaj en 
mesec. Njihovo životarjenje in odvisnost 
od milosti drugih je sramota za slovensko 
državo. Upam, da ne bom nikoli več slišala 
nobene ženske, da neupravičeno dobivajo 
socialno pomoč gospodinje, ki nikoli niso 
bile zaposlene in torej niso nikoli delale. 
Ali imajo vse ženske, ki delajo doma, 
služkinjo in se lahko ob prihodu domov 
uležejo in čakajo, da jih nekdo postreže? 
Gospodinjsko delo je trdo delo, to vemo 
vse ženske, predvsem pa ni cenjeno (tudi 
pri nas, ženskah, ne). Družine, kjer mati 
ostane doma, se zavestno odrečejo višjemu 

dohodku. To, da jim država prizna določen 
dohodek, je civilizacijski dosežek in škoda 
je, da se mu, upam pa, de le začasno, 
odrekamo. Ker bodo po novem zakonu 
ugotavljali upravičenost do socialne 
pomoči po dohodku posameznika, lahko 
pomirim vse tiste, ki jih je tako zelo jezilo, 
da so žene direktorjev in obrtnikov, ki niso 
nikoli delale, dobivale državno pokojnino. 
Marsikatero od njih bo zakon znova 
potisnil v ponižujoč položaj, da bodo spet 
morale prositi moža za vsak evro.
Zakon prinaša olajšanje tudi invalidsko 
upokojenim, saj bodo lahko poslej dobili 
polno socialno pomoč do zneska 450 
evrov, česar po starem zakonu niso mogli.
Najbolj pa je nas, starejše, strah novega 
določila zakona, da bodo morali potomci 
vračati varstveni dodatek iz dediščine. 
Da ima 80 odstotkov starejših svoje 
bivalne enote tudi v lasti, je bogastvo 
slovenske družbe. Ti, ki nam vladajo, 
seveda ne mislijo tako. Držati revne ljudi 
v revščini je gibalo tržnega gospodarstva, 
grožnja revščine je Damoklejev meč nad 
glavami srednjega razreda, ki gara in se 
odpoveduje pravicam, da ne bi pristal 
na socialnem dnu. A novi zakon revnih 
ne bo naredil še bolj revnih. V zakonu o 
dedovanju je določilo, da se lahko država 
odpove vračilu varstvenega dodatka, če 
so dediči socialno ogroženi. Kako pa priti 
do tega, bodo naši strokovnjaki temeljito 
preštudirali in pomagali vsakomur, ki 
mu bo država neupravičeno odrekla to 
pravico. A do vseh, ki socialne pomoči ne 
dobijo, prispevajo pa denar za socialne 
pomoči, je pravično, da tisti, ki premoženje 
mobilizira, podeduje, socialno pomoč, ki 
jo je dobil prvotni lastnik premoženja, pa 
vrne, če seveda sam ni ogrožen. Lastniška 
bivalna enota, ki gre posamezniku 
ali paru, se do velikosti povprečnega 
stanovanja za posameznika ali družino ne 
šteje v premoženje. Če pa človek živi sam 
na 80 kvadratnih metrih stanovanjske 
površine, povprečno stanovanje za enega 
človeka pa po zakonu meri 45 kvadratnih 
metrov, bo center za socialno delo 35 

kvadratnih metrov štel za premoženje, 
od katerega bo treba po lastnikovi smrti 
vrniti socialno pomoč, ki jo je dobival v 
času življenja. Vsem dedičem, ki imajo 
dovolj velik dohodek, da staršem z nizkimi 
pokojninami lahko pokrijejo razliko do 
450 evrov, priporočam, da to storijo, če 
hočejo dobiti dediščino neobremenjeno. 
Vsem starejšim pa, ki jih je strah, kaj bodo 
rekli otroci, če bo lastnina obremenjena 
s hipoteko, pa priporočam, naj se 
varstvenemu dodatku ne odpovedo, saj 
so si premoženje prigarali sami. Še enkrat 
poudarjam, da bomo vsi, ki se bojujemo 
za pravice starejših, naredili vse, da 
država socialno ogroženim ne bo jemala 
dediščine. Problem zakona ni v tem, 
da bodo morali dediči vračati dobljeno 
socialno pomoč, če bodo seveda sposobni 
vračati. Problem je v tem, da je meja za 
pridobitev socialne pomoči 450 evrov, kar 
pa že nekaj let za človeka, ki živi sam, ne 
zadošča za preživetje. In kaj bo naredil 
tisti, ki dobiva 451 evrov in do pomoči ni 
upravičen? Problem je tudi v tem, da so 
naši vrli politiki in lastniki kapitala tako 
ponižali mnoge ljudi s polno delovno dobo, 
da praktično ni več razlike med pokojnino 
in socialno pomočjo. To pa je problem, ki 
zahteva vključitev prav vsakega starejšega 
v aktivno državljanstvo, poleg tega pa tudi 
dobro sodelovanje (in ne demoniziranje) 
s sindikati, saj smo na isti strani in le 
skupaj bomo dosegli, da bodo tisti, ki nam 
vladajo, začeli spoštovati človeka. 
Konec citata.
Pri ZDUS na telefonske klice o varstvenem 
dodatku odgovarja strokovnjakinja, 
prostovoljka Branka Kastelic, univ. dipl. 
iur. 
Tel. štev: 051/ 424 516 med 8. in 9. uro ter 
med 15. do 16. uro.

Ivanka Tofant

SIROMAŠENJE SIROMAŠNIH

AK
TU

AL
NI

 D
OG

OD
KI



DECEMBER 2011

10

ŠTORSKI OBČAN

Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja
Evropa investira v podeželje

PO ŠTORAH

Občina Štore, društvo »Raznolikost podeželja« iz Celja in partner Športno-kulturno društvo Rudar Pečovje so oktobra letos podpisali 
pogodbo o sofinanciranju projekta Celostna ureditev tematskih poti v občini Štore in ureditev tematske poti po Štorah (akronim: Po 
Štorah). Sofinanciranje projektov, opredeljenih v NIP I/2011, je odobrilo Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Projekt Po 
Štorah prispeva k prioritetni nalogi 1: Razvoj perspektivnih dejavnosti, ukrep 1.1, Turizem na podeželju.

Projekt Po Štorah je namenjen boljši in večji prepoznavnosti občine, njenih znamenitosti in atraktivnih lokacij, saj bo tematska pot Po 
Štorah potekala na območju celotne občine. 
Ciljna skupina iz območja, ki ji je projekt namenjen, so prebivalci občine Štore, ki bodo imeli neposredno korist od projekta, in prebivalci 
okoliških krajev in občin, ki se navdušujejo nad tematsko urejenimi pohodnimi potmi.    

Projekt je neprofitne narave in je nadgradnja predhodnih projektov (Po poteh dediščine – model tematskih poti, Barbarina pot). 
Projekt bo razvil nekaj novih turističnih produktov (tematska pot, spletna stran, zloženke), kar pomeni, da bodo učinki projekta 
pomembni za celotno območje LAS in celo širše ter za daljše obdobje. Skupna vrednost projekta je 71.176 EUR z DDV, nosilec in partner 
projekta sta upravičena do koriščenja nepovratnih sredstev v višini 50.983 EUR.

Oktobra 2011 so se že začele aktivnosti, predvidene v sklopu projekta. Župan Miran Jurkošek je skupaj s sodelavci in zunanjim izvajalcem 
STIK Laško, ki intenzivno pripravlja projekt ureditve tematske pohodne poti Po Štorah, obhodil načrtovane poti, z namenom pregleda 
trase poteka poti in načrtovanja postavitve usmerjevalnih tabel, klopi in košev. Nakup in namestitev omenjenega načrtujemo v začetku 
prihodnjega leta. Projekt bo zaključen do 30. junija 2012. 

Benja Hrvatič
(Fotografija: Dean Muhovec, STIK Laško)
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Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja
Evropa investira v podeželje

DRUŠTVO RAZNOLIKOST PODEŽELJA

1. izredni zbor članov

Konec oktobra je bil na turistični kmetiji »Pri Marku« v Novi Cerkvi izveden izredni zbor članov, ki je namesto Petre Zlatoper imenoval v 
upravni odbor mag. Karmen Bračič. Prihaja z ekološke kmetije, na kateri se ukvarjajo s pridelavo zelišč in ponudbo darilnega programa. 
Po izobrazbi je magistrica ekonomskih znanosti. Zelo dobro pozna možnosti povezovanja pridelovalcev, v upravnem odboru pa bo 
zastopala interese proizvajalcev z območja.
V nadzorni odbor je bil namesto Maje Čagalj Godec imenovan Primož Kaluža, sicer član nadzornega sveta občine Štore in aktiven v več 
društvih v občini Štore. 
Prisotnim, teh je bilo 23 članov in nekaj gostov in vabljenih, so bili na kratko predstavljeni zaključki in učinki projektov iz LIN 2010 ter 
projketi iz NIPI za leto 2011, ki jih predstavljamo tudi bralcem.

Potrjen prvi načrt izvedbenih projektov za leto 2011 

Društvo je konec septembra prejelo odločbo Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, s katerim so potrjeni sledeči projekti:
1. Celostna ureditev tematskih poti v občini Štore in ureditev tematske poti po Štorah, katerega nosilec je občina 
Štore, partner pri izvajanju pa ŠKD Rudar Pečovje. Pričakovani rezultati projekta so: enotno urejene tematske poti po občini Štore, 
oblikovan nov turistični produkt, povečano število obiskovalcev in ohranjeno polovično delovno mesto vzdrževalca poti.
2. Izgradnja pustolovskega parka ter plezalne stene Celjska koča, katerega nosilec je mestna občina Celje, partnerji pa 
TRC, Turizem in rekreacija Celje, d.o.o. in občina Štore. Pričakovani rezultati projekta so: dva nova rekreativna objekta na podeželju 
(plezalna stena in pustolovski park), ki bosta  izboljšala ponudbo na Celjski koči, razvito novo polovičnodelovno mesto vzdrževalca 
športnih objektov. 
3. Po poteh umetnosti in umetne obrti, katerega nosilec je občina Laško, partnerji pa STIK Laško, občina Vojnik, občina Štore 
in KD Galerija Maleš. Pričakovani rezultati so: organizirana in kakovostna ponudba umetniških dejavnosti na območju LAS, razširitev 
destinacijske ponudbe z inovativnim produktom in posledično povečano število obiskovalcev in večja prepoznavnost ponudnikov skozi 
označitev poti. 
4. Pravljični svet območja LAS – PERKMANDELJC, katerega nosilec je občina Laško, partnerja pa STIK Laško in občina Štore. 
Pričakovani rezultati so: oblikovan nov izobraževalno-turističen produkt, povečana usposobljenost ponudnikov za razvoj in trženje 
ponudbe, povečana prepoznavnost turistične ponudbe v širšem prostoru, povečano število ponudb dodatnih izobraževalnih vsebin v 
širšem prostoru in povečano število obiskovalcev na območju LAS.
5. Rekonstrukcija prireditvenega paviljona na Frankolovem, katerega nosilec je občina Vojnik, partner pa TD Frankolovo. 
Pričakovani rezultati so: obnovljen večnamenski objekt in s tem zagotovljeni ustrezni tehnični pogoji za izvajanje prireditev, večje 
število in višja kakovost izvedbe dogodkov, povečano število gostovanj društev iz sosednjih krajev,
informiranje širše javnosti o projektu preko objave v medijih in na otvoritvenem dogodku.
6. Prepoznavnost blagovne znamke Friderik&Veronika na trgu, katerega nosilec je društvo »Raznolikost podeželja«, 
partner pa KGZS - Zavod CE. Pričakovani rezultati so: animirani, motivirani in usposobljeni ponudniki za skupno trženje in promocijo, 
izvedeni promocijski dogodki in s tem informirana širša javnost o ponudbi podeželja območja LAS,
vzpostavljeno podporno okolje za trženje podeželskih produktov.
7. Z Brihto na počitnice, katerega nosilec je KGZS-Zavod CE, partner pa STIK Laško. Pričakovani rezultati projekta so: animirani, 
informirani in usposobljeni ponudniki za sodelovanje v projektu, seznanjanje širše javnosti s projektom in z novim turističnim 
produktom, ustvarjeno novo polovično delovno mesto in ustvarjen nov turistični produkt - oblikovani paketi ponudbe za aktivno 
preživljanje počitnic.

Z nosilci projektov in partnerji so že podpisane pogodbe o sofinanciranju. Projekti so se že pričeli ali se bodo pričeli izvajati v kratkem. 
Več informacij bo na spletni strani društva. 

Mojca Krivec
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V sklopu projekta »Oblikovanje skupnih 
čezmejnih okoljskih standardov« z 
akronimom »48 UR«, ki vključuje 
oblikovanje okoljskih standardov na 
projektnem območju ob slovensko-
hrvaški meji, je bila 18. novembra 2011 
organizirana konferenca, na kateri 
so predstavniki projektnih partnerjev 
predstavili izvedene projektne 
aktivnosti. Znanje in delovne načrte 
so v projektu združili občine Štore, 
Podčetrtek, Zagorska Sela, Razvojna 
agencija Sotla in okoljsko-raziskovalni 
zavod iz Slovenskih Konjic, rezultate pa 

so predstavili na omenjenem dogodku. 
Javnost projektnega območja, ki se 
je novembrske konference v Termah 

Olimia v Podčetrtku udeležila, je bila 
navdušena nad projektnimi rezultati.

KONFERENCA »48 UR«

Projekt »Oblikovanje skupnih čezmejnih okoljskih standardov« z akronimom »48 UR« 
je delno sofinanciran iz Operativnega programa IPA Slovenija-Hrvaška 2007-2013

Projekt, katerega začetki segajo 
v september 2009, se zaključuje v 
prihodnjem letu. To obdobje je bilo 
uspešno za vse projektne partnerje, 
saj smo oz. še dosegamo bogate 
rezultate. Omogočili smo vzpostavitev 
okoljskih pisarn in info točk in s tem 
pripomogli k večji ozaveščenosti o 
inovativnih varstvenih ukrepih med 
prebivalci in obiskovalci projektnega 
območja. Zaključili smo investicijska 

dela v občini Podčetrtek - izgradnja 
kanalizacijskega voda do premične 
čistilne naprave Mestinje, uredili 
smo idejni projekt odpadne hišne 
kanalizacije, septične jame in rastlinske 
naprave za prečiščevanje odpadnih 
voda iz naselij Zagorska Sela, Miljana 
in Plavić v občini Zagorska Sela. Smo v 
fazi izvedbe investicijskih del: izgradnje 
povezovalnega kanala odpadnih vod 
med obrtno cono Štore-vzhod in 

obrtno cono Štore-zahod. Po zaključku 
gradbenih del v Štorah sledi še odklop 
od obstoječe premične čistilne naprave, 
prenos premične čistilne naprave na 
novo lokacijo in sanacija dosedanje 
lokacije premične čistilne naprave, 
priključitev izgrajenega povezovalnega 
kanala odpadnih vod na obstoječo 
centralno čistilno napravo Celje.

Konferenca v Termah Olimia v Podčetrtku

Izgradnja povezovalnega kanala Izgradnja povezovalnega kanala
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Ulaganje u vašu bodućnost
Operaciju dijelomićo financira Europska unija
Instrument pretpristupne pomoći

Naložba v vašo prihodnost
Operacijo delno financira Evropska Unija

Instrument za predpristopno pomoč

Aktivno sodelujemo v okoljski mreži 
in informiramo ter spodbujamo 
posameznike, slovenske in čezmejne 
investitorje o pomenu trajnostno 
načrtovanih prostorskih investicij, 
ki vplivajo na okolje. S  skupnim  

načrtovanjem,  upravljanjem  in  
spremljanjem  naravnih  virov  na  
čezmejnem območju so ublažena 
okoljska  tveganja, glavni  produkt  pa 
predstavlja  prenos  znanja  o  črpanju  
strukturnih sredstev za izgradnjo 

infrastrukture.

Predstavniki projektnih partnerjev so 
na konferenci med drugim zadovoljno 
povedali tudi sledeče:

Občina Štore, 
župan Miran Jurkošek:

»Veseli smo, da nam uspeva uspešno 
voditi projekt »48 UR« in s tem veliko 
prispevati k čistejšemu okolju, ki 
vsekakor predstavlja dodano vrednost 
razvoju Štor.
Z investicijo izgradnje povezovalnega 
kanala odpadnih vod med obrtnima 
conama bomo prispevali k varovanju 
in ohranjanju okolja. Ta potencial 
bo v prihodnje zagotavljal nastanek 
bogatega čezmejnega območja z 
visoko razvitimi okoljskimi standardi. 
Trudimo se, da bi bilo čezmejno 
območje vzor okoljske ozaveščenosti 
in primer dobre prakse, ki ga bodo s 
pridom uporabili tudi drugi, tako v 
Sloveniji kot na Hrvaškem.«

Razvojna agencija Sotla, 
Bojana Žaberl, direktorica:
 
»Razvojna agencija Sotla je s 
projektom čezmejnega sodelovanja 
»48 ur« vsekakor pridobila nova 
znanja na področju varovanja narave. 
Z vzpostavitvijo informacijskih točk, 
informiranjem in obveščanjem javnosti 
s pomočjo promocijskega materiala in 
tiskovin smo vsekakor naredili korak 
naprej pri osveščanju javnosti, ki še 
vedno redko poveže varstvo narave, 

okolja z razvojem posameznega 
območja. Menimo, da je potrebno 
podobne naravo- in okoljevarstvene 
vsebine izvajati še naprej, saj, kot 
smo zapisali v uvodniku zbornika, 
varovanje narave ni trend, je nujnost, 
ki se je premalo zavedamo.«

Okoljsko raziskovalni zavod, 
Marinka Vovk:

»S projektom »48 UR« so lahko občani 
v najmanj 48 urah pridobili odgovore 
na različna vprašanja, povezana z 
okoljem, in okoljske informacije, zato 
se je dvignila skupna ozaveščenost o 
pomenu varovanja okolja v vsakdanjem 
življenju. Prebivalci projektnega 
območja in zlasti šolska mladina so 
pridobili informacije o inovativnih 
varstvenih ukrepih in trajnostni 
rabi naravnih virov s pomočjo 
vzpostavljene skupne čezmejne mreže 
okoljskih pisarn. S projektom smo 
prispevali k varovanju naravnih virov 
in k ohranitvi biotske raznovrstnosti 
skupnega čezmejnega prostora.«

Občina Podčetrtek, 
župan Peter Misja

»Občina Podčetrtek je s sorazmerno 
majhnim vložkom uspela realizirati 
investicijo v izgradnjo kanalizacijskega 

voda do premične ČN Mestinja. Z 
izvedeno investicijo se bodo vključila 
gospodinjstva in gospodarski subjekti 
na premično ČN. S tem se bodo 
izboljšali pogoji za bivanje ljudi na 
območju, varovalo se bo okolje, s tem 
pa se bo zagotavljala višja kvaliteta 
življenja naših občanov. Prav tako 
bo investicija pozitivno vplivala na 
razvoj obstoječih dejavnosti v kraju kot 
razvojnega potenciala.«

Občina Zagorska Sela, 
načelnik Željko Kodrnja

»Najpomembnejši rezultat za nas kot 
hrvaškega partnerja je zagotovo prenos 
znanja o zaščiti okolja in projektno 
delo slovenskih partnerjev ter izdelana 
projektna dokumentacija, natančneje 
idejni projekt za kanalizacijo v občini 
Zagorska Sela. V prihodnje bodo največ 
koristi od tega projekta imeli prebivalci 
projektnega območja, ki bodo imeli 
možnost priključiti se na kanalizacijski 
sistem, ko bo le-ta zgrajen. Nadaljevanje 
tega projekta, ki zajema fizično 
izgradnjo, se bo načrtovalo v sklopu 
drugega projekta oz. drugega javnega 
razpisa. Poudarili bi radi zelo dobro 
sodelovanje z vodilnim partnerjem 
občino Štore in projektnimi partnerji 
občino Podčetrtek, Razvojno agencijo 
Sotla in ORZ Slovenske Konjice.«

Alenka Obrul,
vodja projekta
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Zgodbo vsakega življenja ustvarijo prijatelji. 
Del našega življenja in del naših prijateljev so 
tudi člani MDDI Celje. Na tisoč načinov smo 
vsak zase poskrbeli, da je bil dan odprtih vrat 
enkraten in neponovljiv. Res pa je, da je bil to 
poseben dan, saj smo praznovali dva za nas 
zelo pomembna dogodka. 

V počastitev mednarodnega dneva invalidov 
smo pripravili dan odprtih vrat z otvoritvijo 
prenovljenih društvenih prostorov in z 
otvoritvijo prve slikarske razstave.

S svojo prisotnostjo so nas počastili 
predsednik ZDIS-a, g. Drago Novak, župan 
občine Štore Miran Jurkošek, župan občine 
Vojnik Beno Podergajs, predstavnica 
družbenih dejavnosti občine Celje, 
predstavniki sorodnih društev in lepo število 
naših članov.
Po pozdravnem govoru je predsednik Drago 
pozdravil člane in goste ter povedal, da je več 
kot zadovoljen z našim delom. Pohvalil je 
skrb za naše člane in našo ustvarjalnost.
Otvoril je razstavo, ki si jo je z veseljem 
ogledal. Bil je presenečen nad lepimi izdelki 
naših amaterjev.
Velika zahvala gre mentorju g. Jožetu Žlausu, 
ki nas je navdušil nad risanjem in iz nas 
izvabil talent.
Tudi ostali prisotni so bili navdušeni nad lepo 
urejenimi prostori, v katere bodo sedaj še z 

večjim veseljem zahajali.
Ob zvokih skupine Jožeta Žlausa, 
harmonikarja Rudija in ob pestrem 
kulturnem programu smo se posladkali z 
dobrotami, ki so jih spekle naše članice. Za 
jesenske dobrote sta poskrbela Zdenko in 
Brigita. 
Pečen kostanj je zadišal in zvabil mimoidoče, 
da so si ogledali našo razstavo in se posladkali 
in poveselili z nami.

Tu je bil čas in priložnost, da smo poklepetali 
med seboj , si izmenjali izkušnje in se v teh 
neugodnih časih, ki so še posebej za marsikaj 

prikrajšali invalide, tudi poveselili.
Veseli smo obnovljenih prostorov, stene pa 
krasijo naši izdelki. V te prostore bomo še z 
večjim veseljem hodili ustvarjat, se družili in 
tkali prijateljske vezi.
Hvala vsem, ki ste pomagali in se trudili, da 
je bil dan odprtih vrat nepozaben, da je naša 
prva razstava dobila pečat, ki ga ne bomo kar 
tako pozabili.
Mednarodni dan invalidov smo na ta način  
veličastno proslavili.

Dragica Mirnik, 
predsednica MDDI Celje

DAN ODPRTIH VRAT NA MDDI CELJE

OBVESTILO
Spoštovani člani in članice medobčinskega društva delovnih invalidov Celje!

Da se še bolj približamo potrebam članov invalidov, smo uvedli uradne ure v prostorih društva upokojencev na Lipi v Štorah, kjer bomo imeli 
uradne ure vsako prvo sredo v mesecu med 15. in 17. uro.

Na voljo vam bomo za reševanje tekoče problematike, pisanje različnih vlog in prošenj ter za ostale potrebe. Imeli boste tudi možnost 
brezplačnega merjenja krvnega tlaka in sladkorja.
Takrat bo tudi priložnost za prijave in vplačila za razna letovanja in druženja, da vam bomo prihranili pot v Celje.

Veseli bomo vašega obiska in druženja z vami.  
Lahko nas pa tudi pokličete na telefon:
Dragica Mirnik, predsednica:  051/302 112
Brigita Pinter, vodja poverjenikov: 070/706 990 ali 03/781 0520
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V četrtek, 13. oktobra, smo se na teharskem 
pokopališču poslovili od malega človeka 
in velikana po duši, ki jo je razdajal vsem, 
ki so si tega želeli. To je bil Marjan Kavka. 
Bili smo prijatelji od leta 1971. Spoznali 
smo se leta 1971 na 3. pohodu slovenskih 

železarjev na Triglav.
Potem smo skupaj z žal že pokojnimi 
Tinetom Vebrom, Fridom Gradišnikom, 
Marico Mirnik in še mnogimi začeli sanjati 
o svojem planinskem društvu. Sanje so 
se nam uresničile leta 1972. Marjan je 

bil povsod zagnan, 
deloven, navdušen in 
zanesen. Ogromno 
svojih znanstev 
in prostovoljnih 
delovnih ur je vložil 
v ureditev društvenih 
prostorov. Nihče 
ne ve, koliko ton 
odpadnega papirja je 
zbral za društvo, da 
je le to začelo finačno 
živeti. 
Opravljal je vse 
funkcije v društvu, 
razen predsednika. 

Zato sva bila nemalo razočarana, kot 
nekdanja člana društva, predsednik in oba 
aktivna vodnika, da najin prijatelj  Marjan 
ni bil, po mnenju sedanjega vodstva PD, 
vreden, da bi ga na zadnji poti spremljal 
prapor društva, za katerega je bil tudi 
donator.
Od njega so se prišili poslovit planinski 
prijatelji iz Jesenic, Raven in bivših podjetij: 
Verige Lesce, Plamena Kropa, Tovila 
Ljubljana in Žične Celje.
Zato se sprašujeva, ali ko enkrat zboliš, 
obnemoreš, postanejo vsa tvoja dobra 
dela pozabljena, tako da nisi vreden, da 
bi te predstavniki društva prišli počastit 
s svetinjo vsakega društva, ki po statutih 
društev spremlja vsakega pri njegovem 
slovesu. Zelo nama je hudo in sram naju je, 
da sva bila kdaj člana tega društva. 
Marjan, nekateri te ne bomo nikoli pozabili! 

Vlado in Branko Čanžek

Leto, ki so mu šteti dnevi, se od nas poslavlja. 
Po eni strani se ti zdi, da je prehitro minilo 
in da bi bilo potrebno še marsikaj postoriti, 
po drugi strani, ko potegneš nekakšno in 
črto in narediš inventuro minulega obdobja, 
pa le vidiš, da je bilo leto delovno, zgodilo se 
je veliko pomembnih reči. Tudi letošnje leto 
smo bili, tako kot vsako, v naših društvih 
uspešni. 
Do letne konference v spomladanskih 
mesecih smo se udeleževali različnih srečanj 
in pohodov, ki so jih organizirala sosednja 
društva. Na veliko žalost nam ni uspelo 
organizirati izleta. Prijavilo se je občutno 
premalo članov, kljub temu, da je bila izbrana 
zelo lepa relacija. Ogled muzeja južne 
železnice v  Šentjurju, ogled gradu Strmol 
v Rogatcu, za dušno pašo smo načrtlovali 
obisk cerkve na Ptujski gori in družabno 
srečanje na kmečkem turizmu blizu Loč.
Sedemdeseta  obletnica  ustanovitve 
osvobodilne fronte, dvajseta obletnica 

vojne za Slovenijo in dvajsetletnica izgona 
zadnjega vojaka JLA iz Slovenije je bil 
vrhunec  tega  jubilejnega leta. Vseh teh 
velikih državnih proslav smo se v velikem 
številu udeležili tudi veterani, borci in člani 
častniške organizacije naše občine Štore. S 
svojimi društvenimi prapori smo ponosno 
predstavljali tudi našo občino.
Na povabilo občine smo se predstavili tudi na 
drugem letošnjem bazarju, ki je bil s strani 
občine odlično oz. vrhunsko organiziran in 
postrežen s čudovitim vremenom. 
Občina Štore je obnovila tudi spomenik iz 
časa NOB v Kompolah pri Ocvirkovih (na 
fotografiji). Ta družina je med NOB izgubila 
štiri družinske člane. Domačim in županu g. 
Jurkošku gre iskrena zahvala, da se je to veliko 
in plemenito dejanje z obnovo spomenika 
pokazalo kot  izjemno spoštovanje do 
pokojnih. Prav tako je na grobu ruskega 
vojaka Rdeče armade na Javorniku položil 
venec pomočnik vojnega atašeja ruske 

federacije z veleposlaništva v Ljubljani. 
Pevci in pevke ljubiteljskega pevskega zbora 
Bojansko ter recitator partizanskih pesmi 
Jože Kragelj pa so poskrbeli za lepo izvedbo 
komemoracije. Hvala tudi občini za cvetje in 
sveče ter županu za lep govor in zahvala tudi 
našim praporščakom.
Na koncu tega članka bi želel izkoristiti in 
obvestiti  člane vseh društev, ki  jih vodim v 
naši občini, da so uradne ure vsako sredo od 
18. do 19. ure v  naših obnovljenih prostorih 
strelišča za zračno puško, Cesta XIV. divizije 
7, v bližini gasilskega doma. 
Za ljubitelje zgodovine pa še en zanimiv 
podatek, in sicer da letošnje leto 7. decembra 
mineva natanko 70 let, odkar so Japonci 
napadli Ameriko. To je bil zračni napad na 
pomorsko bazo na Havajih v Pearl Harborju 
in dan zatem so ZDA in Anglija napovedale 
Japonski vojno.

Srečko Križanec

LETO JUBILEJEV 

V SPOMIN NAŠEMU PRIJATELJU MARJANU

Vodniki železarjev v Logarski dolini leta 1982. 
Prvi z leve stoji Marjan Kavka.
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POROČANJE IZ »ŽLAJFE«

Čeprav nas vse preganjajo obveznosti 
in skrbi, smo si tudi zadnje mesece 
privoščili nekaj skupnih ur druženja in 
sprostitve v znamenju športnega duha. 
Zadnjo soboto v avgustu smo preživeli 
v športnem duhu tradicionalnih 
spretnostnih iger. Naš kotiček nam je 
nudil v vročem dnevu odlično senco in 
skupaj z drugimi osvežitvami popestril 
dan, poln lepih spominov. Ob številnih 
ekipah in sponzorjih smo se odlično 
zabavali, vsem udeležencem pa hvala 
in upamo, da se nam pridružite tudi 
prihodnje leto. Seveda je potrebno 
povedati, da je zmaga pripadla domači 
ekipi, odlično pa so nas pa presenetili 
tudi tekmeci.

V oktobru smo zastopali naše društvo 
kar na dveh dogodkih, in sicer na 
Svetini, kjer ste lahko poskusili tudi 
naš golaž, in čez en teden v Štorah 
na skupnem kostanjevem pikniku. V 
znamenju vsakoletnega kostanjevega 
piknika v Žlajfi smo dan malo 
popestrili s pohodom na Vrunčev dom. 
Tam so nas prijazno sprejeli in nam 
pripravili topel obrok. Pričakale so nas 
tudi letošnje prve snežinke, ki so nam 
dale polno zagona za vrnitev v dolino, 
kjer je dišalo po dobrotah vseh vrst.
Med naša vodila šteje tudi podpora 
in udeleževanje na dogodkih, ki jih 
organizirajo druga občinska društva, 
zato nikakor nismo mogli zamuditi 

Barbarinega pohoda. Med udeleženci 
je bilo tudi precej naših članov in 
ob tako lepem vremenu bi bilo res 
škoda, da bi to izpustili. Na druženju 
v gostišču Salobir smo za sodelovanje 
društva prejeli tudi penino in z njo smo 
z veseljem nazdravili. 
Leto se počasi izteka, zato se vsem 
članom zahvaljujemo za korektno 
sodelovanje in udejstvovanje ter 
upamo, da se bomo imeli vsaj tako 
lepo tudi naslednje leto ob novih 
priložnostih za gojenje našega 
športnega duha.

Branko Oberžan, 
predsednik društva 
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V nedeljo, 4. 12. 2011, nas je v kulturnem 
domu Štore na pobudo občine Štore, ŠKD 
Rudar Pečovje in ŠD Kovinar Štore obiskal 
Miklavž. Uvod so pripravili otroci vrtca 
Lipa Štore pod mentorstvom vzgojiteljic 
Klavdije, Evelin, Tatjane, Ane, Bernarde, 
Magde, Karmen in Suzane. Največje veselje 
pa so otroci doživeli ob prihodu Miklavža, 
ki je vsakega posebej obdaroval.
Otroci, če boste pridni, vas Miklavž obišče 
tudi naslednje leto!

Tjaša Mihevc

MIKLAVŽ V KULTURNEM DOMU

POUČEVANJE

diatonične in klavirske harmonike,

synthesizerja, bas kitare in kitare.

Prodaja harmonik

Pokličite:

041 835 787

(Gregor Mlinar)

NA VAŠEM

DOMU!
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MARTINOVANJE 2011

Kot že same številke povedo, je bil petek, 
11. 11. 2011, magičen dan. In ravno ta dan 
so občina Štore, vinogradniško društvo 
Polič ter ŠKD Rudar Pečovje  izbrali za 
martinovanje, ki je letos prvič potekalo v 
naši občini. Lepo vreme je privabilo kar 
nekaj občanov na pokušanje mladega 
vina, saj se je mošt že poslovil. Ob 
pokušanju domačih dobrot in ob dobri 
glasbi pihalnega orkestra Štore smo se 
vsi prijetno zabavali, druženje pa se je 
nadaljevalo vse do večera.
Upamo da se vidimo tudi naslednjič!

Tjaša Mihevc 
Foto: Alojz Žnidar

TRADICIONALNA ŠTORSKA KONJENICA

Konjeniško društvo Štore vsako leto ob tradicionalni štorski konjenici 
priredi žegnanje konj. Na ta dan konjeniki z svojim obiskom razveselijo 
večino vasi in zaselkov v občini. Tudi letos so se na prekrasno prvo 
oktobrsko nedeljo v okviru svojih postojank ustavili v spodnjih 
Štorah, pred gasilskim domom Štore. 

Občani, tako starejši kot tudi tisti najmlajši, so jih sprejeli z velikim 
aplavzom, polni navdušenja nad tako številčno zasedbo. Nekateri 
izmed njih so bili na dvovpregi, bilo je nekaj lepo okrašenih kočij, pa 
tudi posameznih jezdecev ni manjkalo. Ob prihodu so za glasbeno 
popestritev poskrbeli otroci iz spodnjih Štor, ki so zapeli pesmico 
»Moj očka ima konjička dva«. Pridružili so se jim tudi člani ansambla 
»Veseli jahači«, ki deluje v okviru društva. Ob igranju na glasbila so 
poskrbeli za še prijetnejše vzdušje.
Sledil je uvodni pozdrav in manjša pogostitev konjenikov, za katero 
se zahvaljujemo ženskam iz spodnjih Štor in članom prostovoljnega 
gasilskega društva Štore.
Po manjšem okrepčilu ter zahvali za tako lep sprejem in pogostitev 
so konjeniki svojo pot nadaljevali do Kresnic. Z velikim veseljem 
jih je sprejela družina Kresnik, ki je prav tako poskrbela za manjšo 
pogostitev.
Vsekakor nam bo ta dan ostal v lepem spominu, zato se veselimo 
obiska tudi prihodnje leto.

Verica Štante in Petra Pratnekar
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NA IZLETU V SRBIJI

V enajstem letu delovanja društva smo si v 
ljubiteljskem pevskem zboru »Bojansko« 
končno privoščili izlet na tuje, v kraje 
naše nekoč skupne države. In doživeli 
polno zadovoljstvo. Tridnevni paket 
obiska najlepših krajev zahodne Srbije 
z Izletnikovim sodobnim avtobusom 
nam je ponudil naš soobčan Jernej, ki 
ga tam doli, o tem sem se prepričal, že 
vsi poznajo in sprejemajo s pregovorno 
gostoljubnostjo, ki smo je bili v polni 
meri deležni vsi Jernejevi potniki. Z nami 
je potovala tudi zanimiva skupina, tako 
da je bilo veselo od prvega do zadnjega 
dne naših skupnih doživetij.

 Iz Celja in Štor smo se odpeljali proti 
Hrvaški in nato čez mejni prehod Orašje 
v Bosno, kjer smo v zgodnjih jutranjih 
urah že pozajtrkovali prve »čevape«. 
Pot smo nadaljevali ob reki Drini 
proti spominskemu parku Potočari v 
Srebrenici, si ogledali mesto nečloveške 
tragedije, ki se je zgodila bosanskemu 
narodu v državljanski vojni. Pretresljivo.
Po prečkanju reke Drine smo se še samo 
vzpenjali do Bajine Bašte, do jezera 
Peručac, kjer je velika hidrocentrala 
(dolžina pregrade 461 m, višina 90 m, 
zajemno jezero na Drini pa je dolgo 52 
km). Visoko v hribih nas je že čakala 
večerja, in sicer na Mokri gori, kjer smo 

tudi prenočili. Pred hotelom je že stal 
» Čiro«, ki nas je naslednji dan popeljal 
po gorski progi »Šarganski osmici«, 
enem od čudes sveta. Še prej pa si je bilo 
treba ogledati Drvengrad, kjer je znani 
režiser Emir Kusturica s svojim denarjem 
postavil celo naselje – »etno selo« in ga 
uporabil v filmu »Život je čudo«.
Nobena skrivnost ni, da je malo 
čudaški režiser dobil to planino v dar 
od Miloševičeve oblasti za brezpogojno 
zvestobo takratnemu režimu, bi ga pa 
Bosanci najraje utopili v žlici vode, saj 
je po rodu musliman in je tako zatajil 
svojo etično pripadnost. Vendar to je 
politika, kajti lepota prevlada vse drugo, 
zato je Drvengrad na seznamu UNESCA – 
varovan svetovni biser.

Po vrnitvi iz Drvengrada na Mokro 
goro se vkrcamo na vlak »Čiro« s tremi 
starinskimi vagoni jugoslovanskih 
železnic. Verjetno je kateri od njih bil 
njega dni tudi v Celju ali Štorah? Ta vlak 
je eden najatraktivnejših v Evropi in 
vozi po ozkotirni železnici med Užicami 
in Višegradom preko hriba Šargana. 
Zato tudi ime proge » ŠARGANSKA 
OSMICA«. Ima 20 tunelov, veliko 
mostov in viaduktov in vse to sodi med 
atraktivnosti nacionalnega parka Tara. 
Ta vožnja na nadmorski višini 1000 m 

nam bo udeležencem ostala v najlepšem 
spominu, saj smo se v tej dvourni vožnji 
dodobra razgreli še s tremi sprevodniki, 
malo po naše, še bolj pa po njihovo, saj 
je znano, da so Srbi srčen in gostoljuben 
narod, najraje bi nas kar vzeli za svoje.

Ob vrnitvi na postajo nas je pričakal 
še harmonikar, Srb, ki nam je zaigral 
najprej slovensko »Na planincah«, nato 
pa še njihovo kolo.
Vendar smo se morali posloviti, saj nas je 
čakala pot proti Zlatiboru. 
Že samo ime pove, da je tu doma bor, bor 
in samo bor, približna nadmorska višina 
kot naše Pohorje, zato imajo tudi zimski 
turizem. Na parkiriščih je mogoče videti 
avtomobile z evropskimi registracijami.
Po Zlatiboru smo seveda obiskali še 
»pijaco«, trg v velikosti nogometnega 
igrišča, kjer se prodaja vse po zelo 
ugodnih cenah. Ko smo se dodobra 
založili z njihovimi izdelki, smo se 
odpeljali proti Valjevu in v Šabac proti 
Sremski Mitrovici. V Valjevu smo imeli 
srečo, ko nam  je »zakuhal« avtobus, a 
iznajdljivi šofer in še nekaj naših mož 
so hitro našli delavnico, tako da smo po 
slabih dveh urah že krenili na pot proti 
Sremski Mitrovici, kjer nas je čakalo še 
zadnje kosilo, preden smo zapustili Srbijo. 
Ob Savi, v prijetnem ambientu, smo se 
okrepčali, nato pa z dobro voljo krenili 
naprej po vojvodinski cesti »bratstva in 
enotnosti« j proti hrvaški meji.
   
Nepozabna turistična vodička Marjeta 
nam je s svojim edinstvenim načinom 
vodenja in poznavanjem zgodovine 
teh krajev ugodno začinila predvsem 
monotonost, ki je obvezna sopotnica 
dolgih potovanj. Vsak od udeležencev 
je prispeval na svoj način k prijetnemu 
vzdušju, redko se namreč zgodi, da bili vsi 
kot eden. In ta skupina je vsekakor bila.

Vsem akterjem hvala za to!

Jok
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Vsako prvo nedeljo v oktobru naredi 
konjenica iz domačih logov ježo po naši 
občini. Tej tradiciji so zvesti že nekaj let. 
V jutranjih urah so se zbrali v Kompolah 
na zajtrku pri Bojanu Starlekarju. 
Po okrepčilu so se jezdeci zavihteli v 
sedla, kočijaži pa so vpregli konje. Pot 
jih je vodila na Lipo, kjer je bila tudi 
prva postojanka. Pred domom Lipa so 
jih pozdravili varovanci. Dobrodošlico 
so jim izrekli tudi člani Turističnega 
društva Štore. Naslednji postanek so 
imeli pred gasilskim domom v Štorah. 
Pot so nadaljevali navkreber. Domačija 
Kresnik v kraju Kresnike je bila njihov 
naslednji gostitelj. Odjezdili so proti 
Ogorevcu in se ustavili na ranču članice 
in nekdanje tekmovalke Eve Starlekar. 
Preko Vrbnega so jih konjski hrbti 
ponesli do Most, kjer so jih pričakali 
domačini. Ob petnajsti uri so prijezdili v 
Gajsko hosto, kjer je bilo tradicionalno 
žegnanje konj. Blagoslov je opravil 
gospod Planinšek. Domači konjenici 
so se pridružili še konjeniki iz drugih 
sosednjih klubov. Za veselo razpoloženje 
pa je poskrbel ansambel Veseli jahači.
Na Martinovo nedeljo pa se je konjenica 
odpravila na še eno ježo. Podali so se 
na Svetino in se potem preko križevih 
potov vrnili nazaj v klubske prostore v 
Gajsko hosto. Ker pa je Martin svetnik, 
ki ga je potrebno proslaviti, so si tudi 
konjeniki privoščili praznovanje. Na 
čast imenovanega godovnika so imeli 
veselo druženje ob zvokih domačega 
ansambla.
V mesecu decembru pa so konjeniki 
priskočili na pomoč svetemu Miklavžu. 
Zadnji mesec v letu nam še ni postregel 
s snegom, zato si je Miklavž v spremstvu 
parklja moral sposoditi kočijo in kočijaža 
Francija Gajška pri našem konjeniškem 
društvu. Le tako mu je uspelo obdarovati 
vse otroke naše občine. 

Dušan Volavšek

S KONJENIKI PO OBČINI ŠTORE
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Na predbožični večer je bilo v naši hiši vse 
polno ljudi. Vsako leto z ženo pripraviva 
predbožično večerjo in nanjo povabila vso 
družino in ta je res velika. Pridejo tete, strici, 
sestrične, bratranci z otroki, babica in dedek. 
Že od nekdaj imamo navado, da vsak od 
nas na ta dan na božično drevo obesi nov 
okrasek in si izbere lepo željo, ki naj bi se mu 
uresničila v prihajajočem letu. 
Po stari navadi smo se tudi tisto leto vsi 
zbrali ob novoletni jelki in čakali, da se nam 
pridruži še Božiček. Kot vedno, nam bo tudi 
letos povedal nekaj lepih besed in pravljico za 
otroke ter nas okoli polnoči zapustil. 
Takrat je zazvonil telefon. Bil je moj prijatelj 
Janez. Razložil sem mu, da se ne morem 

pogovarjati z njim, saj je vsa družina zbrana 
in čakamo na Božičkov prihod. 
 »Pa saj ne silite otrok, naj še vedno verjamejo 
v Božička?« je vprašal. Bil je oče tri in štiri leta 
starih otrok.
Nasmejal sem se in mu počasi odgovoril z 
vprašanjem: »Kako to misliš, silimo otroke 
verjeti ali ne verjeti v Božička?«
»No«, mi je odgovoril, »moja dva otroka že od 
drugega leta vesta, da Božiček ne obstaja in 
da je vse to le larifari. Vsaj ne bosta žalostna, 
ko bosta ugotovila, da tega starega deda v 
resnici sploh ni.«
Tu pa je Janez  stopil na moj žulj in nisem 
si mogel kaj, da ga ne bi opozoril, da ima 
otroke, ki jim verjetno kdo kdaj prebere 
pravljico in verjetno v pravljici živijo tudi 
njihovi junaki, ki jim na nek poseben način 
spreminjajo življenje. Verjetno se kdaj pa kdaj 
skupaj nasmejijo kakšni pravljični anekdoti.
»In kaj pravzaprav vi počnete na božični 
dan?«, sem ga nazadnje vprašal. »Ne nazadnje 
gre tu za poseben način izražanja lastnih 
vrednot posameznika, tako do sebe kot do 
svojih najbližjih in okolice.«

Na drugi strani slušalke je nastopila tišina, 
neskončna tišina in zdelo se mi je, da je 
mraz nastal  tudi okoli mene. Potem pa: »Veš 
kaj, Emil, prav imaš. Vsa ta naglica, v kateri 
živim, in tekma, da obdržim službo in domov 
prinesem dovolj denarja, da lahko otrokoma 
nakupim najboljša in najlepša darila, me je 
izoblikovala v hladnega človeka, ki si že nekaj 
časa ni vzel časa, da ga preživi s svojo družino 
v luči ljubezni in spoštovanja.«
Kmalu sva si voščila VESEL BOŽIČ, meni pa 
so misli poletele med tiste ljudi, ki so, kot moj 
prijatelj, zaradi ne vem česa pozabili na SEBE.
Je torej vprašanje, ali Božiček obstaja, 
primerno? Ali je trditev, da Božička v resnici 
sploh ni, prava?! 
Poglejmo vase, zamislimo se in tako bomo 
najpreprosteje našli pravi odgovor.
Želim vam vse lepo, obilo veselja in sreče in 
takšno naj bo tudi prihajajoče leto.
Ho, ho, ho …

(odlomek iz knjige Emil in prijatelji)
Emil Kačičnik

BOŽIČEK OBSTAJA ALI BOŽIČKA V RESNICI SPLOH NI?

V preteklosti smo že imeli priložnosti spoznavati filmske superjunake, kot so Superman,  Spiderman in podobni. Vsi so bili uspešni, 
reševali so svet, spreminjali naravne procese in kdo ve kaj še vse.
Najnovejša nanizanka, ki jo lahko od sedaj spremljate na sporedu, na internetni strani komisije za preprečevanje korupcije, pa je novi 
ljudski junak SUPERVIZOR. Ta vam pokaže vse javne prihodke in odhodke posameznih podjetij v vaši okolici.
OGLEJTE SI POVEZAVO NA:  http://supervizor.kpk-rs.si/

Definicija: Supervizor (Komisija za preprečevanje korupcije)
Pričujoča spletna storitev splošni javnosti, medijem, stroki in državnim organom omogoča vpogled v izdatke javnih institucij, ki se nanašajo na blago in storitve. Javna osvetlitev toka 
denarja med javnim in zasebnim povečuje odgovornost nosilcev javnih funkcij za smotrno in učinkovito porabo javnih sredstev, omogoča argumentirano razpravo o sprejetih in 
načrtovanih investicijah ter zmanjšuje tveganja za slabo upravljanje, zlorabo oblasti, predvsem pa omejuje sistemsko korupcijo, nepošteno konkurenco in klientelizem. Komisija za 
preprečevanje korupcije s tem projektom odpira novo paradigmo transparentnosti delovanja države in omejevanje korupcijskih tveganj. Temeljno poslanstvo KPK je namreč: 
krepitev delovanja pravne države, integritete in transparentnosti, odpravljanje korupcijskih tveganj in nasprotja interesov.

Emil Kačičnik

SUPER, SUPER, SUPER …
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Umetnost je navadnno opredeljena kot skupek vseh dejavnosti človeka,  ki niso neposredno povezane s 
preživetjem in razmnoževanjem in jih ne opredelimo kot znanost. Preko umetniških del človek izraža svoja 
čustva in svoje dojemanje okolice, odnos do sveta.  Človek, ki se ukvarja z umetnostjo, je umetnik. In to lahko 
za Kajo ZORC z gotovostjo trdimo.

UMETNOST SKOZI OČI KAJE ZORC

Učenka 8. razreda osnovne šole Kaja Zorc  
izstopa glede na število priznanj s področja 
likovnega in fotografskega ustvarjanja. 
Vse od najzgodnejših let je bila opažena na 
številnih likovnih natečajih. 
• Največ priznanj je prejela na natečaju,  
 ki ga vsako leto ogranizira Slovenj Gradec  
 – mesto miru (v skupini 9 mest v Evropi)  
 24. oktobra, v počastitev dneva OZN. Tu  
 je vsako leto prejela priznanje in tudi  
 častno diplomo mesta. 
• Na likovnem natečaju Dravski splavarji  
 (Otroška flosarska rajža) v organizaciji  
 koroškega kulturnega poletja je izdelala  
 kip, oblo plastiko »Splavarja«, za katerega  
 je bila nagrajena z izletom na flosarsko  
 rajžo po Dravi.
• V zadnjem letu je bila izredno uspešna na  
 področju digitalne fotografije, kjer nas je  
 vsak teden presenečala s svojimi  
 fotografijami izredno bogate motivike,  
 od narave z vsemi vremenskimi pojavi,  
 neskončno bogatim in raznolikim  
 svetom živali, arhitekturo v svojem  
 domačem kraju Štore, kakor tudi  
 dalmatinskimi mesti, figurami človeka in  
 etnološko tematiko. 
• Kot fotografinja se je posebej izkazala  
 tudi pri fotografiranju arhitekture za  
 raziskovalno nalogo Stare hiše v občini  
 Štore.
• Uspehe je doživljala tudi na likovnem  
 natečaju Likovni svet otrok v Šoštanju in  
 na razpisu Egipt v očeh otrok. S  
 posebnim povabilom veleposlaništva  
 države Egipt v Ljubljani je prisostvovala  
 prireditvi za nagrajence natečaja.  
 Priznanja je prejela od veleposlanika  
 Egipta in ministra za šolstvo dr. Igorja  
 Lukšiča.

• V tem šolskem letu je bila zelo uspešna in  
 glavno gonilo pri likovni delavnici  

 grafičnega tiska v galeriji Nika Ignjatiča  
 na Gosposki ulici v Celju v času jesenskih  
 počitnic, kjer je naredila največje število  
 grafičnih tiskov.
Tudi na drugih natečajih je zelo uspešna, 
deluje v likovnem krožku, se druži s prijatelji 
in se dodatno trudi in zastopa šolo s svojim 
delom. Tudi njena družina spodbuja njeno 
ustvarjalnost in je večkrat omogočila 
brezplačen prevoz tudi za druge učence šole 
na različne likovne razstave v Sloveniji. 
Narava ustvarja naravno lepe stvari: sončni 
zahod, morje, jezero, gore … Človek pa 
ustvarja umetne stvari. Z besedo umetnost 
danes razumemo vse tiste dejavnosti, katerih 
namen je ustvarjanje del z estetsko vrednostjo. 
Umetnost pogosto nima praktičnih ciljev. 
Vsekakor pa je namenjena duhovnemu 
uživanju, dojemanju in osebnemu uživanju. 
Je zvesta spremljevalka človeka na vseh 

stopnjah njegovega kulturnega razvoja. 
Umetnost se obrača k sedanjosti in izraža 
odnos do svojega časa. Umetnost se obrača 
tudi v preteklost in uporablja zgodovinske 
ideje. Umetnost se obrača tudi v prihodnost 
in razmišlja o človekovi usodi v času, ki šele 
prihaja. Občutljivost umetnikov je razlog 
za tolikokrat potrjeno ugotovitev, da se v 
umetnosti preroško razkazuje prihodnost.
In v prihodnosti je načrtovan tudi trenutek 
Kaje Zorc – mlade umetnice, ki bo v kratkem 
pripravila svojo prvo likovno razstavo 
»NEKAJ O DEKLICI«.
Umetnost ni čudež, je dar človeku, da na svoj 
način ustvarja samega sebe (izraža čustva).

Marlenka Drevenšek,
Emil Kačičnik,
Wikipedia
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Terezija Selič izhaja iz velike družine, ki 
je živela na Kalobju. Bilo je osem otrok, 
en fant in sedem deklet. V šolo je Terezija 
hodila v Šentrupert in v Šentjur. Že v 
otroštvu je rada kaj narisala kar na navaden 
papir, saj o čem drugem niti razmišljati ni 
smela. Zato se ji tudi želja, da bi šla naprej 
v šole, ni izpolnila iz preprostega razloga, 
ker ni bilo denarja za šolanje. Sprijaznila 
se je s tem in večkrat prijela za čopič ter 
prenesla na papir svoje sanje. Od staršev 
se je naučila delati na kmetiji, presti lan in 
ovčjo volno, da so potem izdelovali platno 
oziroma pletli iz volne oblačila. Doma so 
imeli kar tri kolovrate za predenje. V njeni 
mladosti je bilo pletenje nuja, ker prvič ni 
bilo denarja, drugič pa ker  trgovine niso 
bile založene tako kot danes. Verjamem, da 
si je sedaj težko predstavljati, kako je bilo v 
tistih časih.

Terezija se je poročila in se preselila v 
Vrbno, da je imel mož bližje službo. Delal 
je namreč v Železarni Štore. Z mnogo 
odrekanja sta z možem kupila zemljo v 
Prožinski vasi in si na hribčku zgradila 
prijeten dom. Družina se je povečala za 
dva sinova in v tistem obdobju ni  bilo 
veliko časa za risanje. Da je bilo lažje, se je 
Terezija tudi zaposlila in delala vrsto let kot 
kurirka na ZOŠ Celje.  Kljub temu je vsak 
prosti trenutek izrabila za svojo sprostitev, 
to je bilo risanje. Že 1960 leta je narisala 
sliko Jezusa na Oljski gori, ki še sedaj 
krasi njeno spalnico. Slika je narisana na 
lesonitni plošči. 
Leta 2005, ko ji je umrl mož, pa se je 
zgodilo, da je prvič izgubila voljo do 
slikanja. Kar dolgo je trajalo, da je zopet 
prijela za čopič in spet pričela ustvarjati. 
Hiša je polna njenih mojstrovin, ki pa jih 
širši javnosti do danes ni bila pripravljena 

pokazati. Pravi, da 
riše za svojo dušo, 
redkokdaj po kakšnem 
naročilu.  
Sicer pa je Terezija 
veselega značaja. Rada 
je v družbi dobrih 
ljudi, rada poje in 
pleše. Za razvedrilo je 
kar dolgo časa pela pri 
kompolskih pevkah, ki 
so prepevale stare, že 
pozabljene pesmi. 
Sedaj, v tretjem 
življenjskem obdobju, 

še vedno najde svojo sprostitev v kletnih 
prostorih hiše, kjer ima svoje slikarske 
pripomočke. Pove, da najrajši riše 
dopoldan, ko gredo vnuki v šolo, sin in 
snaha pa v službo ter je v hiši popolna 
tišina. Včasih gre čas kar prehitro, ko mora 
prekiniti risanje in kuhati kosilo. Vse razen 
časa gre sedaj bolj počasi, oči ji počasi 
pešajo, roke postajajo nemirne, vendar je 
želja po risanju tako močna, da gre tudi 
preko teh ovir.
Ko sem se poslavljala od Terezije, sem 
razmišljala, kako krivično je bilo, da tako 
nadarjenim otrokom ni bilo omogočeno, 
da bi lahko svoj talent nadgradili v 
ustreznih šolah. Mogoče bi bila Terezija 
danes med zelo slavnimi slikarji. 
Terezija, vse čestitke in še veliko lepih slik.

Ivanka Tofant    

SKRITI TALENTI

STAREJŠI ZA STAREJŠE

Prostovoljci projekta Starejši za starejše pri društvu upokojencev Štore se obračamo na vas, dragi občani, da v teh zimskih časih 
pomagate starejšim ljudem, ki živijo sami in ki ne bodo  mogli do trgovine ali zdravnika. Lahko se obrnete tudi na nas in nam 
sporočite, kje lahko pomagamo. 
Posebno hvaležni vam bomo, če boste v teh prazničnih dneh obiskali vaše sosede, ki so osamljeni,  in jim z lepo besedo in stiskom 
roke zaželeli prijetne praznike oziroma srečno in zdravo naslednje leto. 
Pomagajmo drug drugemu in vsem nam bo lepše. 

Ivanka Tofant
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Osteoporoza je bolezen poroznih kosti, 
ki vodi v povečano tveganje za zlome. 
Pojavi se, ko se kostnina razgrajuje 
hitreje, kot jo telo lahko tvori. Okostje 
postaja krhko, tako da lahko celo 
majhen udarec ali padec s stojne višine 
vodita v zlom kosti. Osteoporoza nima 
znakov ali simptomov, vse dokler ne 
pride do zloma – zato se je je prijelo ime 
"tiha bolezen".

Bolezen prizadene vse kosti, vendar so 
najpogostejši zlomi vretenc (hrbtenica), 
zapestja in kolka. Bolezen sama po 
sebi navadno ne boli, zlomi pa lahko 
povzročijo hude posledice, saj vodijo v 
znatno telesno nezmožnost in močno 
zmanjšajo življenjsko kakovost. Skoraj 
četrtina bolnikov, ki utrpi osteoporozni 
zlom kolka, umre že v prvem letu po 
zlomu.

Zdrava prehrana in stalna telesna 
aktivnost sta znani kot bistveni 
komponenti zdravega življenjskega 
sloga. Obenem v vseh življenjskih 
obdobjih predstavljata temelj 
preprečevanja osteoporoze. 

Ugotovljeno je bilo, da je za zdravje 
kosti in mišic ključnega pomena 
vitamin D, zato želimo skupaj z 
Mednarodno fundacijo za osteoporozo 
(International Osteoporosis Fundation 
– IOF) ob letošnjem svetovnem 
dnevu osteoporoze, ob ostalih dveh 
komponentah preventive, posebej 
poudariti njegov pomen in opozoriti 
na splošno pomanjkanje tega vitamina 
predvsem v populaciji starejših. 

Zakaj želimo posebej izpostaviti pomen 
vitamina D?
Znano je, da kalcij lahko prehaja iz 
črevesja v kri in kosti le s pomočjo 
vitamina D. Če ga v telesu primanjkuje, 
tudi zadostna količina kalcija ne 
pomaga. Poleg tega je dokazano, da 
zadostna vsebnost vitamina D v telesu 
dokazano zmanjšuje število padcev in 
zlomov v tej populaciji in da neposredno 
vpliva na mišično moč.   

Vitamin D nastaja v koži pod vplivom 
sončnih žarkov ali drugega vira 
ultravijolične svetlobe. S staranjem 
sposobnost za njegovo tvorbo 
upada, tako da koža starostnika ob 

izpostavljenosti soncu proizvede kar 
4-krat manj vitamina D kot v mladosti. 
Poleg tega gredo nekateri starejši ljudje 
redko na sonce, zato ni čudno, da večini 
vitamina D močno primanjkuje. 

S posebnim poudarkom na vitaminu 
D želimo letos nasloviti naraščajoč 
javno-zdravstveni problem padcev in 
s padci povezanih zlomov starajoče 
populacije. 75 % vseh zlomov se zgodi 
posameznikom, starim 75 let in več. 
Ko mišice oslabijo, postanejo starejši 
ljudje šibkejši in bolj nagnjeni k 
padcem. Osnovni cilj družbe kot celote 
in starajočega se posameznika je, da 
starostniki ostanejo gibalno samostojni 
in aktivni člani skupnosti. Ta cilj lahko 
pomagajo doseči predvsem zdrave kosti 
in mišice.

Kako vitamin D izboljša zdravje kosti?
Vitamin D je ključen za razvoj kosti in 
njihovo obnavljanje skozi celo življenje. 
Ima mnogo ključnih funkcij:
- posreduje pri prehajanju kalcija v kri in 
kosti,
- zavira čezmerno izločanje hormona 
obščitničnih žlez, ki pospešuje 

IMEJMO RADI SVOJE KOSTI
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razgradnjo kosti ter izločanje kalcija,
- zagotavlja pravilno obnovo in 
mineralizacijo kosti,
- ima neposreden stimulativen učinek 
na mišično tkivo in s tem zmanjšuje 
tveganje za padce,
- izboljšuje moč in funkcijo, veča 
mineralno kostno gostoto in zmanjšuje 
tveganje za padce in zlome za okrog 20 
%, vključno z zlomi kolka.

Pomanjkanje vitamina D je bilo 
ugotovljeno pri kar 50 do 70 % evropske 
odrasle populacije.

Stalna telesna aktivnost, prehrana, 
bogata s kalcijem in zagotavljanje 
zadostne količine vitamina D skupaj 
predstavljajo najboljšo kombinacijo za 
zdrave kosti in mišice ter za zmanjšanje 

tveganja za osteoporozo. Ob letošnjem 
Svetovnem dnevu osteoporoze smo 
omenjene tri komponente združili v 
pozivu "Osvojite življenjski slog za zdrave 
kosti" – Embrace a bone healthy lifestyle. 

Mednarodna fundacija za osteoporozo 
(International Osteoporosis Fundation – 
IOF) starim 60 let in več za preprečevanje 
padcev in zlomov priporoča od 800 do 
1000 enot (od 20 do 25 mikrogramov) 
vitamina D dnevno.

Več informacij o osteoporozi in o naših 
aktivnostih najdete na spletni strani 
Zveze društev bolnikov z osteoporozo 
Slovenije http://www.osteoporoza.si/
ZDBO_Slovenije/.  

Vabimo vas, da se včlanite v najbližje 
lokalno društvo bolnikov z osteoporozo 
Slovenije.

Zveza društev bolnikov 
z osteoporozo Slovenije

NASVET STROKOVNJAKA

Kako do zadostnih zalog vitamina D v telesu? 

Najbolj naraven način je sončenje brez zaščitnega faktorja, od 10 do 15 minut trikrat tedensko. 
Izpostavimo cele roke in obraz, seveda le med 10. in 16. uro, v mesecih, ko je sonce visoko 
na nebu. Samo redke vrste živil, kot so mastne severnomorske ribe in v naravi rastoče gobe, 
vsebujejo zadostno količino vitamina D. Torej s hrano ne moremo zadovoljiti potreb po tem 
vitaminu, lahko pa jih s pripravki vitamina D. Čisti vitamin D je pri nas v obliki kapljic, 
kombinirani pripravki vitamina D s kalcijem pa običajno vsebujejo preveč kalcija in premalo 
vitamina D. Tudi nekatera zdravila, namenjena zdravljenju osteoporoze, poleg zdravilne 
učinkovine vsebujejo že zadostno količino vitamina D. Priporočen dnevni odmerek vitamina 
D je od 800 do 1000 enot. Ker je razpolovna doba neaktivne oblike vitamina D 14 dni, je 
primerno jemati vitamin D vsak dan ali enkrat tedensko, sedem dnevnih odmerkov naenkrat. 
Bolj poredko jemanje večjih količin vitamina D pa odsvetujemo zaradi manjše učinkovitosti in 
stranskih učinkov.

Prof. dr. Marija Pfeifer, dr. med.
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Letošnje srečanje naših starejših 
občanov se je zgodilo dan po Miklavžu, 
7. 12. 2011, v osnovni šoli Štore. Razlog, 
da je bilo srečanje nekoliko kasneje, kot 
je bilo običajno v preteklih letih, je bil ta, 
da je bila naročena nova oprema (stoli 
in mize) za jedilnico v osnovni šoli, ki 
je bila v drugi polovici  novembra tudi 
predana svojemu namenu. Nova oprema 
bo polepšala vsakdan šolarjem, je pa tudi 
bolj udobna za starejše, ki so na starih 

stolih težko sedeli. 
Srečanja se je udeležilo 220 občanov 
od 520–ih, kolikor jih je bilo vabljenih. 
Srečanje so s kulturnim programom 
popestrili učenci OŠ Štore in Vokalna 
skupina Lipa. Navzoče pa sta pozdravila 
tudi župan in predsednik DU, g. Vešligaj.  
Ob okusnem obedu in klepetu je čas zelo 
hitro minil, vsem navzočim pa so bila ob 
slovesu predana tudi priložnostna darila. 
Besede zahvale, lepe želje in iskrice v 

očeh so bile zadostno potrdilo, da so 
starejši tega srečanja veseli in da jim ta 
dan veliko pomeni.  Vsem, ki smo pri 
pripravi tega dogodka sodelovali, pa 
veliko pomeni misel,  da smo navzočim 
popestrili njihov vsakdan. 

Lidija Buser
Foto: Alojz Žnidar

SREČANJE STAREJŠIH OBČANOV

Osnovna šola Štore je s projektom 
SIMBIOZA povabila pred računalnike 
babice, dedke oziroma vse starejše, ki 
so želeli v tretjem življenjskem obdobju 
spoznati napredno branje časopisov, 

dopisovanje po elektronsko pošti itd.
Interesentov, željnih se naučiti nekaj 
novega, je bilo zelo veliko, saj je tedenski 
tečaj potekal kar v dveh izmenah. 
Posebna zanimivost tega tečaja pa 

je bila, da so predavatelju pomagali 
učenci osnovne šole. Zelo prijetno je 
bilo sodelovanje z učenci, ki so se v vlogi 
pomočnikov odlično izkazali. 
Pobudnik projekta Žiga Vavpotič je v 
svojem razmišljanju napisal, da je vedno 
verjel, da morajo biti babice in dedki 
ter vnukinje in vnuki ključni zavezniki. 
Stari starši svoje vnuke razvajajo in 
prav je tako. In še bolj prav je, da mladi 
pokažejo, da cenijo njihovo modrost, 
izkušnje in znanje. S projektom 
SIMBIOZA so mladi pokazali starejšim 
nekaj novega in kako prijetno je lahko 
medgeneracijsko sodelovanje.

Ivanka Tofant

STAREJŠI ZA RAČUNALNIKI
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Najbolj številčno društvo v Štorah je 
zagotovo Društvo upokojencev.

Letošnje leto je bilo v društvu volilno 
leto in njegovo vodenje kot predsednik 

nadaljuje Mirko Vešligaj. Že pri prevzemu 
mandata je povedal, da ima nedokončane 
projekte, ki jih želi realizirati. In res, vse 
leto se je s sodelavci aktivno angažiral 
pri popolni obnovi društvenih prostorov. 
Z dobrim sodelovanjem občine in seveda 
tudi članov društva, ki so pomagali tudi s 
prostovoljnimi prispevki, je društvo dobilo 
pisarniške prostore in večnamensko 
dvorano.
To je potrditev, da se v složnosti lahko 
marsikaj naredi, četudi se v začetni fazi zdi 
to nemogoče.
Tisti mlajši upokojenci, ki se še niste 
včlanili v društvo upokojencev, pridružite 
se in bodite aktivni, saj so sedaj idealne 
možnosti za marsikatero dejavnost.

Ivanka Tofant

Pravijo, da če človek nekaj dela iz srca in 
s srcem, je našel tisto pravo v življenju in 
s tem svoj največji zaklad. Če je to glasba 
in tisti, ki je glasbeno nadarjen, razvije 
svoj talent,  razveseljuje ne samo svoje 
dušo, ampak tudi srca mnogih okrog sebe. 
Slovenci smo znani  po svoji ljubezni do 
glasbe in po tem, da ima skoraj vsak kraj 
svoj ansambel.
Tudi Kompole niso izjema. Tu  se je igralo 
in prepevalo že od nekdaj in ta lepa 
tradicija se nadaljuje še naprej.
Tudi člani ansambla Razigrani muzikanti, 
ki  se zbirajo in vadijo v Kompolah, igrajo pa 
na  zabavah in prireditvah širom Slovenije, 
jo nadaljujejo. Lahko bi jih imenovali tudi 
»fantje iz vseh vetrov«, saj prihajajo iz 
bližnjih in daljnjih  krajev. Ervin Cmok, 
ki najraje igra nežne pesmi na kitaro in 
frajtonerico, prihaja iz oddaljenih Zreč, 
Stane Podgoršek, ki čudovito igra bas 
kitaro in bariton, se pripelje iz Tepanja, 
Jože Vrtovšek, ki te začara s svojim 
žametnim glasom in igranjem na kitaro, 
pa je doma iz Šentjanža nad Štorami.

Dva muzikanta pa sta iz Kompol - Rudi 
Močnik, ki igra že od svojih otroških let 
in blesti na  klavirski harmoniki ter Franc 
Vrečer, ki je svojo ljubezen do glasbe odkril 
najpozneje od vseh, pa daje takt pesmim s 
svojim  bobnom. 
Ljudje jih radi poslušajo, saj obsega njihov 
repertoar številne uspešnice domačih 

in tujih izvajalcev zabavne in narodne  
glasbe. 
Želimo jim še veliko prijateljskih druženj 
in uspešnih nastopov tudi v bodoče.

 Mojca Vrečer

ANSAMBEL »RAZIGRANI MUZIKANTI« IGRA Z DUŠO IN SRCEM

OBNOVLJENI PROSTORI DRUŠTVA UPOKOJENCEV ŠTORE
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»Vera, upanje, ljubezen - tri prelepe so reči, ki naj ti dajejo moči,« je med drugim pisalo 
na veliki, slastni torti. Ta je bila namenjena slavljenki – moji mami – ob njenem 80. rojstnem dnevu: 
TEREZIJI – REZKI PLANKO. V zanjo prazničnem zadnjem dnevu septembra je sijalo sonce 
in razdajalo prijetno toploto povsod naokoli. Še posebno pa je ta dan božala toplota na njenem 
nasmejanem obrazu. Mama že četrto leto biva v domu starejših v Šentjurju. Številne življenjske 
preizkušnje, leta in bolezen so pustili posledice. Vendar se še vedno zelo rada vrača v njej tako ljube 
»štorovske čase, ko je še bila železarna«. Veliko dogodkov, prijateljev in znancev iz tistih časov njen 
spomin ne beleži več, vendar še vedno vsakogar, ki jo še pride kdaj obiskat, sprejme z nasmehom, 
spregovori besedo ali dve. Tako je bilo tudi ta dan. Vesel sem, da si je vzel čas in jo z obiskom in čestitko 
počastil župan »njenega« kraja, g. Jurkošek. Prav tako lepa je bila pozornost društva upokojencev. 
Nanjo se je spomnila tudi njena dolgoletna prijateljica, gospa Cizelj s soprogom. Podarjeni šopki 
rdečega cvetja so ob slavljenkini postelji žareli še dolgo. Vsem skupaj sem resnično hvaležen za čas, 
ki ste ga posvetili osebnemu prazniku moje mame. 

Boris Planko 

 V novembru so nas v domu razveselili z nastopom ljudski pevci iz Šentjurja 
– Jesensko cvetje, sodelovali pa so tudi naši stanovalci.
Ljudski pevci skupaj delujejo že peto leto in štejejo 12 članov. Med drugimi 
ljudskimi pesmimi so nam zapeli: Oj, preljuba vas domača, V jesenski noči, 
Ko pridem k tebi, ljubica, Pod klančkom sva se srečala, ob katerih so se 
nekateri stanovalci spomnili na svojo mladost in ob tem spustili tudi kakšno 
solzo.
Da je bil nastop nekaj posebnega, pa so poskrbeli stanovalci doma, ki so pod 
vodstvom Luke Ostrožnika citirali pesmi. Pridno so vadili že nekaj časa ter se 
z veseljem pripravljali na nastop. Zdenka Stopar je citirala Pesem o zvezdah 
od Toneta Pavčka, Nikolaj Pirtovšek je citiral pesem Stoletje soldatov od 
Janeza Menarta, Jože Centrih je citiral Janičarja od Antona Aškerca in Luka 
Ostrožnik je citiral Kraljeviča Marka od Antona Aškerca.
December je mesec praznikov in dogodkov. V domu smo pričeli s prazničnim 
koncertom Majde in Marjana Petana na Miklavževo. Koncert je bil praznično 
obarvan z dobrimi željami in izrečenimi mislimi ob praznikih. Po koncertu 
nas je razveselil Miklavž z angelčki ter nas sladko obdaril. 
Da bodo prazniki v decembru lepši in dišeči, bomo pekli piškote, dneve na 
bodo polepšali učenci iz osnovne šole Štore, ki bodo v domu nastopili v 
sredini decembra, obiskal nas bo božiček in skupaj bomo zaključili leto ob 
nastopu mešanega pevskega zbora Don Bosko iz Celja.
In še kratko voščilo za drage bralce in bralke.
Življenje je kot reka, ki nam prinaša in odnaša stvari, ne ozirajoč se na nas. 
Zato ne smemo živeti samo za jutrišnji, temveč predvsem za današnji dan 
in ne čakati velikih dogodkov, ki bi nam prinesli srečo, ampak se veseliti 
majhnih stvari in kratkih, vendar lepih in bogatih trenutkov, ki nam 
popestrijo vsak dan.
V letu 2012 vam želimo veliko majhnih stvari, ki nas obogatijo in popestrijo 
vsak dan!
Stanovalci in zaposleni Doma Lipa Štore

Snežana Batljan,  delovna terapevtka

DOGODKI V DOMU LIPA

MAMINIH 80 LET
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Kljub meglenemu in mrzlemu jesenskemu vremenu 
smo v župniji sv. Martina na Teharjah preživeli bogato 
jesen s pestrim župnijskim dogajanjem. Najprej smo 
se 29. oktobra 2011 župnijski sodelavci odpravili 
na romanje h Kraljici miru na Kurešček. Pot, ki jo je 
spremljala pesem in molitev, nas je najprej vodila k 
Mariji Pomočnici na Rakovnik, kjer smo se seznanili 
z delovanjem salezijanskega središča. Romanje smo 
nadaljevali na Kurešček, kjer smo pri sv. maši izročili 
našo župnijsko skupnost priprošnji Kraljice miru. 
Duhovno in telesno okrepčani smo se odpeljali na 
ogled Zavoda sv. Stanislava v Šentvid. Z navdušenjem 
smo občudovali znamenitosti in pestrost vzgojne, 
izobraževalne, verske in kulturne dejavnosti. Na poti 
domov smo si ogledali še prenovljen Anin dom v 
Preboldu in se čudili bogatemu župnijskemu dogajanju. 
Hvaležni vsem gostiteljem, ki so nas prijazno sprejeli, 
nas obogatili s svojimi izkušnjami in poslanstvom, smo 
zaključili skupno pot. Hvaležni smo tudi g. župniku 
Mihu Hermanu za pobudo in organizacijo romanja, 
ki nas je duhovno obogatilo in nam dalo novih moči 
za naše vsakodnevno versko življenje in tudi za 
sodelovanje v domači župniji. 
Posebej slovesno je bilo v naši župniji ob godu farnega 
zavetnika sv. Martina. Na predvečer Martinove nedelje 
smo se že tretje leto zbrali na Martinovem koncertu, 
ki so ga oblikovali tako domači pevci kot tudi gostje. V 
prvem delu so najprej zapeli pevci mešanega pevskega 
zbora župnije Teharje pod vodstvom Pavla Šuhla, 
nato so se starejšim pevcem pridružili otroški glasovi 
pod vodstvom Martine Rezar, prisluhnili pa smo tudi 
družinskemu petju družine Rezar. Ob zborovskih 
in vokalnih zasedbah so dogajanje popestrili mladi 
glasbeniki: Anja Sirk s flavto, Manica Godec na orglah, 
Vid Rojc na violini, Andraž Malgaj s harmoniko ter 
Mojca in Martina Rezar s flavto in orglami. V drugem 
delu koncerta je zadonelo ubrano petje moške vokalne 
zasedbe »In spiritu«, ki smo jo povabili iz Vojnika. 
Zasedba deluje od leta 2006, pred kratkim pa je njeno 
umetniško vodstvo prevzela Bernarda Preložnik Kink. V 
čudoviti pevski interpretaciji smo prisluhnili Marijinim 
pesmim in nato še slovenskim ljudskim. Z doživetim 
petjem so nas popeljali v svet pevske zamaknjenosti 
in nam pomagali, da smo se lažje odtrgali od tegob 
sedanjosti in se sprostili v lepoti harmonije. 
V sončnem jutru Martinove nedelje, ki smo jo 
praznovali 13. novembra 2011, nas je pritrkovanje 
domačih pritrkovalcev vpeljalo v osrednjo slovesnost. 
Ob tej priložnosti nas je obiskal koprski škof Metod 

JESENSKO DOGAJANJE V TEHARSKI ŽUPNIJI
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Letošnja jesen je bila bogata in polna kot 
le redke. Topli in suhi dnevi so omogočali 
dejavno pripravo na zimo in blažili 
siceršnje nelagodno vzdušje gospodarske 
krize po svetu in pri nas. Morda so 
včasih dajali bolj vtis prihajajoče pomladi 
kot zime. A vsak dan daljši večeri nas 
opominjajo, da se tudi letošnja lepa jesen 
poslavlja in da prihaja čas megle in mraza. 
December je zelo razgiban mesec in ljudje 
ga različno doživljamo. Verjetno nobenega 
ne tako različno. Za ene je to zelo moreč 
čas sivine, mraza, pomanjkanja sonca in 
svetlobe. Komaj čakajo, da bo minil in da 
se bodo začeli dnevi zopet daljšati in da se 
bo zjasnilo. Za druge je to zelo deloven čas. 
Lastniki in poslovodje trgovin bi radi od 
ljudi v tem času potegnili čim več denarja, 
izmišljajo si vse mogoče akcije, da bi v 
ljudeh čim bolj zbudili potrošniško žilico. 
Trgovke so pogosto preutrujene in komaj 
zmorejo opraviti najnujnejša opravila 
zase in za svoje družine. Zelo si želijo, da 
bi bilo vendar že mimo. Za otroke je to 
vesel čas pričakovanja Miklavža, Božička 
ali Dedka Mraza. Oni si želijo še več takih 
dni. Za mnoge je »veseli december« čas 
številnih zabav, zaključkov leta, priprav 
na novoletno praznovanje. Žal za vse več 
ljudi tudi v naši bližini postaja december 
še toliko težji mesec, ko bi radi zase in za 
svoje družinske člane pripravili darilo ali 
priboljšek, pa je njihova plača prenizka. 
Številni pa so plačo in delo že izgubili ali 
so v velikem strahu, da se bo to kmalu 
zgodilo. 

V temo dolgih noči in številnih skrbi smo 
kristjani na 1. adventno nedeljo prižigali 
na venčku eno svečko adventnega 
pričakovanja. Nebogljen in plah je njen 
sij. Zdi se, da je preslaboten. A vemo: še 
tako trda tema vendar ne zmore uničiti 
svetlobe in vsak plamenček, četudi 
droben, je močnejši od teme. Vsak teden 
smo prižgali eno svečo več. Zdaj gorijo že 
štiri, več je svetlobe in manj je teme. Vsaj 
tam, kjer so se družinski člani zbirali ob 
soju adventnih sveč v pogovoru, molitvi 
in pozornem sobivanju. Simbolno pa nam 
to prižiganje spregovori tudi v drugem, 
duhovnem pomenu. Spominja nas, da Luč 
vendarle zmaguje nad temo, da je dobro 
močnejše kot zlo, da je Bog vendar nad vso 
temo negotovosti, hudobije in človeškega 
greha. Do tega prepričanja ni lahko priti. 
Včasih je treba celo skozi obdobje notranje 
teme in megle, dvomov in negotovosti.  
Advent seveda ni le igra luči in tihi 
razmislek o sebi. Je tudi povabilo, da sami 
kaj storimo za lastno napredovanje v 
dobrem, za lastno spreobrnjenje in za nov 
začetek. Klic Janeza Krstnika iz Evangelija 
sega tudi k nam: »Pripravite Gospodovo 
pot, zravnajte njegove steze! Vsaka dolina 
naj se napolni in vsaka gora in hrib naj 
se zniža … In vse človeštvo bo videlo 
božje odrešenje« (Lk 3, 4-6). Jezus pa je 
začel svoje učenje s pozivom: »Čas se je 
dopolnil in božje kraljestvo se je približalo. 
Spreobrnite se in verujte evangeliju« (Mr 
1,15). Vedno smo v skušnjavi, da vidimo 
potrebnost in možnost spreobrnjenja 
le za druge, vendar je Jezusova beseda 

namenjena vsakemu od nas. 
Ni dovolj le čakati na mestu, pričakovati, 
kaj bodo storili drugi. Potrebno je storiti 
korak naprej, prinašati več luči, da ne 
bi ob mraku vsakdanjosti in v megli 
moralne negotovosti zašli v zmedo, v 
brezizhodnost in nesmisel. Če v srcu 
gojimo in pospešujemo to razpoloženje 
adventnega pričakovanja, nam postaja 
lažje, potem čutimo, da ni vse temno in 
težko, ampak da luč božje ljubezni sije tudi 
v našo dušo. In če tudi v nas postopoma 
zmaguje dobro nad grehom, odpuščanje 
nad maščevalnostjo, usmiljenje nad 
sovraštvom, potem se v srcu dogaja nekaj 
plemenitega: potem raste odprtost za 
Boga in pripravljenost za dobre odnose z 
ljudmi. Potem je v naši duši res advent in 
se pripravlja pot za božično rojstvo Jezusa 
Kristusa v nas. 

Drage bralke in bralci Štorskega občana. 
Vsem, ki boste praznovali božič, praznik 
Gospodovega rojstva, želim lepo doživete 
in mirne praznike: osebno v duši, v krogu 
družine in v občestvu vernih v cerkvi. 
Božji mir in toplina naj še posebej doseže 
bolne, osamljene in vse tiste, ki jim je tudi 
v teh dneh težko. Enako želim tudi vsem 
pravoslavnim kristjanom, ki bodo isti 
praznik obhajali štirinajst dni kasneje.

Blagoslovljene božične praznike in zdravo, 
srečno ter uspešno leto 2012 vam želi 

Miha Herman, župnik na Teharjah 

OD ADVENTNE SVEČE DO BOŽIČNE LUČI 

Pirih in nas pri sv. maši tudi slovesno 
nagovoril. Posebej nas je spodbudil k 
iskanju in utrjevanju korenin osebne 
vere in k pogumnemu uresničevanju 
vrednot vere v župnijskem občestvu in 
v svojem vsakdanjem življenju. Po sveti 
maši smo praznično vzdušje nadaljevali 
v novonastajajoči župnijski dvorani. Ob 
poskočnih zvokih godbe na pihala Vrh 
nad Laškim smo se prepustili prijetnemu 

druženju, klepetu in preizkušanju 
Martinovih dobrot, ki so jih napekle pridne 
gospodinje. 
Novembrsko dogajanje smo zaokrožili 
z vstopom v adventni čas. Letos smo to 
storili na prav poseben način, saj smo 
prvič okrasili župnijsko cerkev z velikim 
adventnim vencem, ki so ga spletli 
pridni župnijski sodelavci na pobudo g. 
župnika. Njegova postavitev zunaj cerkve 

nam razkriva posebno simboliko, saj 
nas spodbuja, da bi adventni čas kot čas 
upanja in pričakovanja resnično doživeli 
ne le v svetišču, ampak predvsem v našem 
vsakdanjem življenju in tako resnične 
vrednote upanja, ljubezni in medsebojne 
pomoči prinašali v svojo okolico.

Cvetka Rezar
Foto: C. in J. Rezar
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Bilo je hladno sobotno jutro 15. oktobra. Pred šolo smo se zbrali planinci in 
planinke od 4. do 9. razreda.

Skupaj z učitelji smo počakali na avtobus in se z njim odpeljali mimo Vojnika in 
Frankolovega do Črešnjic. 

Od tam smo pot nadaljevali po pobočju Konjiške gore do Stolpnika. Med potjo smo 
se kar nekajkrat ustavili, se odžejali in se nastavili prvim sončnim žarkom. Vsi smo 
bili veseli, ko smo zagledali znak, da smo na višini 1000 metrov. Še malo smo hodili 
in zagledali manjšo kočo na Stolpniku. Nekateri so od veselja, da smo na cilju, do 
nje stekli. Čeprav smo bili toplo oblečeni, je bilo na vrhu tako mrzlo, da je nekatere 
zazeblo. Posedli smo po klopeh pred kočo in pomalicali. Povzpeli smo se na stolp, 
na katerem je bilo malce topleje, a zaradi megle vseeno nismo imeli najlepšega 
razgleda.  

V dolino smo se vrnili po drugi poti, ki je bila dosti prijetnejša. Pri žički kartuziji 
se je naš pohod zaključil. Tam smo si ogledali ostanke samostana. Vodička nam je 
povedala še nekaj o preteklosti zgradbe in njenih prebivalcev.
Na bližnjem parkirišču nas je že čakal avtobus. Ponosni na prehojeno pot in polni 

novih doživetij smo se odpeljali nazaj v Štore. Tudi v prihodnje si želimo podobnih 
izletov.

Klara Lubej, 4. a 

POHOD NA KONJIŠKO GORO -  STOLPNIK

PEPELKA

Živelo je revno dekle, ki mama ji umrla je.

Dekle nesrečno je bilo, 

ker mačehi zdaj streglo bo.

Ko prišlo je za kraljevi ples vabilo,

je mačeha načrtovala, 

da dekle se ga ne bo udeležilo.

Mačeha izmislila si je toliko dela, 

da dekle na ples ne bi smela.

Ko so mačeha in njeni polsestri hišo zapustile,

so Pepelkine solze dobro vilo prebudile.

Dobra vila je Pepelki največjo željo izpolnila

in jo iz njenih starih oblek v največjo 

gospodično spremenila.

Pepelka je prišla na ples 

in tam se je zabavala zares.

Kraljevič ves večer plesal je le z njo

in Pepelka je čisto pozabila, 

kdaj ura dvanajst bo odbila.

Ko ura dvanajst je odbila, 

se Pepelka čez stopnišče je spustila.

Pri tem pozorna ni bila in je brez čeveljčka 

domov odšla.

Naslednji dan vsa dekleta 

so v čeveljček stopala tiščala,

a njegova lastnica ni nobena postala.

Na koncu Pepelka postala je lastnica

in na dvoru najlepša kraljica.

Maša Volavšek, 5. b
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V sredo, 5. oktobra, so vzgojiteljice 
in njihove pomočnice na dvorišču 
kompolskega vrtca pripravile nam vsem 
ljubo prireditev »tetka Jesen«, ki je za kratek 
čas tudi nas, starše, odnesla v čas otroštva. 
Čas, ko smo še sami obiskovali vrtec in se 
veselili dne, ko smo na njegovem dvorišču 
z izdelanim denarjem ali gumbi kupovali 
pečen kostanj in ostale jesenske darove.
 
Jesen je že sama po sebi lep, pisan in 
bogat letni čas, letošnji oktober pa nas 
je razveselil še s čudovitim vremenom. 
Starše, predvsem tiste, katerih otroci tudi 
sicer obiskujejo vrtec v Kompolah, je zelo 
razveselilo, da se je letošnja prireditev 
odvijala na domačem igrišču, kjer 
dopoldneve in včasih tudi popoldneve 
redno preživljajo naši malčki. Bilo pa je 
slišati tudi pohvale ostalih staršev, da se 
njihovi otroci v Kompolah odlično počutijo 
in da je vzdušje tu izredno prijetno in 
domače. 

Kot vsako leto so tudi letos otroci ves teden 
pridno zbirali in prinašali jesenske sadove 
in pridelke v vrtec. Čarobno jesensko 

vzdušje je tako trajalo kar 
cel teden, če ne celo dva. 
Vzgojiteljice, pomočnice 
vzgojiteljic in ostali 
zaposleni so dvorišče 
čudovito okrasili, 
pripravili tržnico, kjer 
so otroci s papirnatim 
denarjem iz lastno 
izdelanih denarnic in 
torbic kupovali različne 
jesenske dobrote. 
Otrokom so bile zelo všeč 
delavnice na temo jeseni, 
ki so bile zelo dobro obiskane. Starši iz 
vsake skupine smo izdelovali strašila po 
lastni domišljiji, kar nam je s skupnimi 
močmi po mnenju otrok kar dobro 
uspelo. Zaradi tako prisrčno in skrbno 
pripravljenega dogajanja je čas, namenjen 
skupnemu druženju, kar prehitro minil in 
naš odhod domov se je zavlekel v večer. Vsi 
zaposleni v vrtcu so imeli ta dan rezerviran 
resnično samo za nas.

Ob tej priložnosti bi se rada iskreno 
zahvalila vsem tistim, ki v vrtcu pazijo in 

vzgajajo naše najmlajše »razgrajače«. Brez 
njihove dobrote, predanosti in pozitivnosti 
naši starševsko prosti dopoldnevi nebi bili 
tako brezskrbni. 
V imenu skupine Vijoličasti palček bi se 
še posebej želela zahvaliti vzgojiteljicama 
Poldki in Renati, ki sta naše otroke sprejeli 
takšne, kot so, in se jim resnično poskušata 
individualno prilagoditi in s tem dneve, 
preživete v vrtcu, kar se da polepšati. 
Otroci ju imajo resnično radi. 

Maja Gajšek

TETKA JESEN V VRTCU KOMPOLE

Letos nas je tetka Jesen obiskala nekoliko 
prej kot ponavadi. Na vrata je potrkala 
šestega oktobra 2011 in nas sprejela v svoj 
topel objem na igrišču vrtca Lipa Štore.
Na tetko Jesen smo se pričeli pripravljati že 

dva tedna pred prireditvijo. Otroci in starši 
so pridno prinašali jesenske plodove, da 
smo jih spoznavali in z njimi ustvarjali v 
igralnicah. 
Z jesenskimi plodovi smo okrasili 

naše igrišče ter jih 
uporabili na jesenskih 
delavnicah. Izdelovali 
smo strahce iz 
jesenskih plodov, ježke 
iz hrušk in jabolk, 
kronice iz jesenskega 
listja, ropotulje z 
jesenskimi semeni in 
bibe iz divjega kostanja. 
Vsi otroci in starši so 
z veseljem sodelovali 

ter se sladkali s pečenim kostanjem, 
jabolkami, hruškami in grozdjem ter se 
odžejali s čajem. 
Slasten kostanj sta nam pekla gospod 
Perčič in gospod Gajšek. Za njun čas, trud 
in dobro voljo se jima zahvaljujemo, saj 
brez pečenega kostanja prireditev ne bi 
bila enaka. 
Otroci in starši so se na prireditvi zabavali, 
se igrali na igralih, ustvarjali, se družili 
ter utrjevali poznanstva in hkrati sklepali 
nova prijateljstva.
Čudovito jesen vam želi vaša tetka 
Jesen! Se vidimo naslednje leto!

Zinka Grobelnik in 
Kristina Ludvik Lošdorfer

TETKA JESEN V VRTCU LIPA
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Teden otroka smo preživeli nekoliko drugače. V torek smo imeli 
pohod, odšli smo v Žlajfo, kjer smo se pošteno razgibali. V četrtek 
smo spoznavali gozd. Naučili smo se izmeriti višino dreves, 
temperaturo zraka in tal, spoznali pa smo tudi različne drevesne 
vrste. 
V petek smo se imeli najlepše. Ustvarjali smo gradove po lastnih 
zamislih. Razdelili smo se v skupine po tri učence, vsak je prinesel 
dogovorjeni material, nato smo oblikovali skupno zamisel. Pri 
gradnji smo uporabljali kartonske škatle, lepilo, škarje, tempere, 
blago, slamice, tulce, palčke, gumbe in še mnogo drugega materiala. 
Nastali so jesenski grad, grad svobode, grad teme, grad kobra, grad 
zombijev in mavrični grad. 
Gradovi so nam lepo uspeli. Teden otroka je hitro minil, mi pa smo 
ugotovili, da smo se ta teden imeli zelo lepo. 

Neža, Maja in Tamara, 5. b 

USTVARJALI SMO GRADOVE 

Punčka Lili je bila nekaj posebnega. A ne zato, ker bi imela sto deset punčk, petsto petinpetdeset 
šmink, sto let, ne in ne, še daleč od tega! Ta punčka je bila posebna, ker je znala najbolj vestno 
ločevati odpadke. Bila je drugim za vzor.

 Nedaleč stran od nje je živel deček, ki mu je bilo ime Tom. Tudi on je bil poseben. Zakaj? 
Vse odpadke je metal le v en koš, a še raje po tleh. 
Po pouku je Lili šla v park in videla, da okoli fanta, ki je sedel na travi, pil Coca Colo in 
jedel hamburger, leži veliko odpadkov. To je bil seveda Tom.  Ko je Lili to videla, je šla 
do njega in rekla: »Nehaj smetiti! Poglej, kako je že vse umazano. Raje meči v smeti, ne 
po travi!«

Naslednji dan so Tomovi odpadki spet ležali na travi. Lili je prekipelo. Šla je do Toma in 
mu rekla, naj ne smeti po tleh. Na računalniku mu je pokazala slike odlagališč smeti in 
kaj  vse je v smeteh. Tom se je zamislil, kakšen bo svet čez 20 let, zato se je odločil, da ne 
bo več smetil in da bo član kluba Očistimo Slovenijo. 

Ne pozabi, kakšen bo onesnažen svet, zato ločuj odpadke in se zagotovo udeleži akcije 
Očistimo Slovenijo!
  

Eva Gorenjak, 4. a

PUNČKA LILI



DECEMBER 2011

38

ŠTORSKI OBČAN

U
TR

IN
KI

 IZ
 Š

OL
E 

/ 
ŠP

OR
T

Društvo malega 
nogometa Štore
OLMN Štore
          

Končano je prvenstvo v občinski ligi malega nogometa Štore.

Prvak je postala ekipa KOVINARSTVA PLANK. 
Drugo mesto je osvojila ekipa BENI TEHING.
Tretje mesto je pripadlo ekipi RUDAR PEČOVJE. 
Najboljši strelec prvenstva je bil Žiga Kroflič 
iz ekipe PEČOVJE JUNIORS s 44 goli.
Pokal »Fair Play« pa je prejela ekipa PEČOVJE JUNIORS.

  
LESTVICA:

FAIR  PLAY / 115€
/ Ime ekipe Št.krogov Zmage Remi Poraz Gol.dif. Št.točk RD RU DK

1 KOVINARSTVO PLANK 20 19 0 1 144:26 57 1 14

2 BENI TEHING 20 18 1 1 99:58 55 3 17

3 RUDAR PEČOVJE 1 20 14 2 4 136:84 43 2 9

4 RANIVOK 20 10 2 8 80:83 32 1 4

5 PEPE JEANS 20 11 0 9 117:92 33 1 19

6 ŠTORE STEEL 20 7 1 12 75:93 22 1 6

7 PEČOVJE JUNIORS 20 6 1 13 92:128 19 5

8 BAR EK 1 20 6 1 13 75:131 15 9

9 PROŽIN inst. Verhovšek 20 5 2 13 69:114 14 6

10 *SMRKCI 2 20 3 4 13 48:83 11 1 12

11 ROGAČI 20 3 2 15 60:99 11 1 7

* Izključeni iz OLMN Štore zaradi dveh izostankov

Branko Mlakar,
OLMN Štore

Ekipa Kovinarstva Plank, prvaki OLMN Štore
Z leve proti desni stojijo: Aljaž Hrovatič, Roman Iskrač, 
Igor Čauš, Dejan Arbajter, Urban Vrhovšek; v počepu: 
Gašper Hrovatič, Bojan Zatler, Grega Iskrač, Rok 
Hrovatič, Roman Plank.

V torek, 15. 11. 2011, smo v jedilnico OŠ Štore namestili nove mize 
in stole in tako zamenjali opremo, ki smo jo uporabljali več kot 
30 let. Opremo je izdelalo slovensko podjetje, za financiranje pa je 
poskrbela občina Štore. Uživanje obrokov v šolski jedilnici bo sedaj 
prijetnejše in udobnejše.

Tina Sirk

NOVA OPREMA V JEDILNICI ŠOLE
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VLJUDNO VABLJENI

na tradicionalni
BOŽIČNO – NOVOLETNI KONCERT

PIHALNEGA ORKESTRA ŠTORSKIH ŽELEZARJEV

gost: ALFI NIPIČ

četrtek, 29. 12. 2011, ob 18.00 v kulturnem domu Štore

dirigent: Matej Mastnak

Cena vstopnice: 7 €

Predprodaja  in prodaja vstopnic: 
občina Štore, kegljišče Lipa, pizzerija – kavarna Del Moro (Mercator center Štore) in eno uro pred predstavo.

VLJUDNO VABLJENI

NA VALENTINOV PLES S

PIHALNIM ORKESTROM ŠTORSKIH ŽELEZARJEV

ki bo v soboto, 11. 2. 2012, ob 19. uri  
v kulturnem domu Štore

dirigent: Matej Mastnak

Cena vstopnice: 5 €
(DOBRODOŠLICA+PLES, POGOSTITEV V LASTNI REŽIJI)

Prodaja vstopnic: 
občina Štore

Pohitite, število vstopnic je omejeno!



VLJUDNO VABLJENI NA KONCERT,
KJER SE BOSTE RAZVAJALI OB ZVOKIH

VOKALNE SKUPINE 

PETEK, 6. 1. 2012,
 KULTURNI DOM ŠTORE

OB 20.00 URI

Cena vstopnic: 20 €
Pohitite, število vstopnic je omejeno!

Prodaja vstopnic: 
občina Štore, dnevni bar Opoka, pizzeria - kavarna Cafe del Moro 

(trgovski center Mercator Štore) in bar Cenc (kegljišče).

Informacije: 
03/780-38-40, občina Štore; tajnistvo@store.si

Organizatorja: 
občina Štore in ŠKD Rudar Pečovje
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